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Poštovani čitatelji,

pred Vama je novo izdanje publikacije Posušje info kroz 
koju donosimo događaje koji su obilježili našu općinu u 
proteklih godinu dana.

Među njima za istaknuti je niz infrastrukturnih radova 
na izgradnji novih prometnih rješenja te sanaciji ili 
potpunoj rekonstrukciji cesta. Usporedo s cestama radilo 
se na obnovi i postavljenju novih rasvjetnih tijela javne 
rasvjete. Također, nastavljeni su radovi na vodovodnoj 
mreži, pogotovo na području Rakitna koje je napokon 
dobilo vodu. Nastavljene su i intenzivne aktivnosti, u 
suradnji s Hrvatskim vodama, oko gradnje pročistača 
na Senjakovini. U tijeku su pripreme za izradu glavnog 
projekta i ako sve bude po planu, nakon toga kreće sama 
izgradnja postrojenja. 

Što se tiče razvoja gospodarstva, i ove godine općinska 
uprava je provela nekoliko izravnih poticajnih 
mjera za poduzetnike te poljoprivrednike. Nastojimo 
gospodarstvo osnažiti i edukacijom. Tako imamo prve 
kvalificirane CNC operatore s certifikatom, obučene 
u našem Tehnološkom parku. Također, s iznimnim 
zadovoljstvom možemo reći da je od ove godine 
Poslovna zona Osrdak popunila sve svoje kapacitete 
namijenjene gospodarstvenicima. Prema podacima za 
2020. godinu, posuški gospodarstvenici (d.o.o.) ostvarili 
su ukupno 1.056.008.008,00 KM prihoda što je povećanje 
u odnosu na godinu ranije. Sličan rast bilježi neto profit 
ostvarena u 2020. godini koji iznosi 161.483.534,00 KM. 
Bez obzira na pandemiju bilježi se porast novih obrta. 
Aktivnih obrta je oko 320 s oko 350 zaposlenih. 

Kada je riječ o našim učenicima i najmlađima, 
nastavljeni su radovi i na novom školskom objektu 
u Posušju te se nadamo da će do izdavanja sljedeće 
publikacije nova OŠ fra Petra Bakule biti spremna za 

useljenje učenika. Radi se i na područnoj školi u Čitluku. 
U tijeku je druga faza dogradnje škole, čime će učenici i 
nastavnici dobiti uvjetnije prostore za rad. Nakon više od 
20 godina, započela je temeljita rekonstrukcija Dječjeg 
vrtića Bajka. Tako će od jeseni najmlađi polaznici ove 
ustanove dobiti novu blagovaonu, kuhinju i obnovljene 
sanitarne čvorove. 

Ova godina bila je izuzetna i za posuški šport. Nogometaši 
su ponovno dio elite,  Premijer lige BiH, košarkaši su 
osvojili naslov prvaka Herceg-Bosne te također ušli 
u Premijer ligu, a domaći kuglači su osvojili sve što 
se moglo na državnom nivou osvojiti: titulu prvaka 
BiH u kuglanju, prvo mjesto finala kupa i pojedinačno 
prvenstvo BiH. Golferi  GK Posušje po peti put su prvaci 
države. Za jednu od manjih općina u BiH ovo je izniman 
rezultat te i ovim putem upućujem čestitke svima onima 
koji su doprinijeli ovim sjajnim rezultatima.

Zahvaljujući nešto boljoj epidemiološkoj situaciji, 
Posuško lito, nositelj kulturnih i sportskih događaja 
u ljetnim mjesecima, u punom je zamahu. Gotovo 40 
događaja odvija se na raznim lokacijama u općini 
Posušje, a prema dosadašnjim posjetama publike i 
reakcijama na pripremljeni repertoar, trebalo bi biti 
vrlo uspješno.

Na kraju ovog uvodnika, zahvaljujem svim Posušankama 
i Posušanima na ukazanom povjerenju kojeg su mi dali 
na lokalnim izborima te ih pozivam da u zajedništvu 
nastavimo rad na dobrobit našeg Posušja!

S poštovanjem,

Ante Begić,  
načelnik općine Posušje
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Održana svečana sjednica 
Općinskog vijeća općine Posušje
7. kolovoza održana je svečana sjednica Općinskog vi-
jeća općine Posušje. Započela je polaganjem vijenaca, 
paljenjem svijeća te molitvom za poginule, umrle i 
nestale branitelje na Trgu hrvatskih branitelja koju je 
predvodio posuški župnik fra Mladen Vukšić. 

U nastavku službenog dijela programa godišnje izv-
ješće predstavili su načelnik Branko Bago i predsjednik 
Općinskog vijeća Ivan Lončar. 

Već tradicionalno, Općina Posušje na svečanoj sjednici 
dodjeljuje priznanja zaslužnim pojedincima i udru-
gama. Zlatna plaketa „Grb općine Posušje“ dodijeljena  
je don Iliji Drmiću, župniku župe svetog Jure u Viru. Isto 
priznanje, posmrtno je dodijeljeno Veljki Lončaru osniv-
aču uspješne tvrtke „Vokel“. Ovo priznanje je preuzela 
supruga pokojnog Veljka gđa. Radica Lončar. Zahvalnica 
općine Posušje dodjeljena je HŠK Posušje povodom 70. 
obljetnice postojanja koju je preuzeo g. Damir Jurišić. 
U ime dobitnika obratio se don Ilija Drmić: „Zlatna plake-
ta, grb općine Posušje, jest znak zahvalnosti za određene 
oblike djelatnosti koju je obnašao pokojni Veljko Lončar, 
naši nogometaši i svi koji s njima djeluju, moja malen-
kost u župi sv. Jure u Viru koja dogodine slavi 150 godina 
postojanja te posuški dekanat i cijela naša biskupija. U 
radu i djelovanju valja povezati tjelesno i tvarno s onim 
svetim i duhovnim, a najbolja izreka koja to objašnjava 
je moli i radi, pa neka nas ova zlatna plaketa ohrabri za 
ovo zlatno pravilo u našem životu“, kazao je don Ilija.

Suradnja s OS BIH i CIMIC timom 
američkog veleposlanstva
U Općinskoj vijećnici 1. listopada upriličen je prijem 
predstavnika 1. pješačke bojne 4. pješačke brigade OS 
BiH na čelu sa zapovjednikom pukovnikom Dariom 
Tucakovićem te predstavnika CIMIC tima američkog 
veleposlanstva u BiH koji su ovom prigodom uruči-
li zaštitnu opremu za borbu protiv COVIDA. Pukovnik 
Dario Tucaković istaknuo je kako je ovo simbolična don-
acija koja predstavlja pomoć manjim mjestima poput 
Posušja u borbi s COVID-om 19, a važniji razlog posjeta 
je uspostava kontakata kako bi nastavili surađivati i u 
budućnosti. 

Općina Posušje 
uspjela 
zadržati BFC 
certifikat
Nakon 16 mjeseci inten-
zivnog rada u kojega su 
bile uključene sve općin-
ske službe pod vodstvom Odsjeka za razvoj, uspješno 
je okončan proces recertifikacije Općine Posušje kao 
općine s povoljnim poslovnim okruženjem (BFC).

Aktivnosti općinske uprave

Svečana sjednica Općinskog vijeća 2020

S primopredaje dužnosti načelnika

Priznanja za zaslužne pojedince i udruge

Posjet OS BiH i CIMIC tima
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O težini uvjeta najbolje govori podatak kako u Bosni i 
Hercegovini svega 27 općina i gradova od ukupno 142 
ima ovaj certifikat. Podsjetimo, Općina Posušje dobila je 
BFC certifikat 2017. godine kada je prva u Hercegovini 
uspjela ispuniti sve kriterije te postati njegovim nositel-
jem.

Ovaj program certificiranja jedinstveni je program za 
poboljšanje kvaliteta usluga i informacija koje općine 
i gradovi nude građanima i gospodarstvenicima u pet 
zemalja: Hrvatskoj, Bosni i Hercegovini, Makedoniji, Sr-
biji te Crnoj Gori, a pokrenut je uz podršku Njemačkog 
društva za međunarodnu suradnju (GIZ) s ciljem krei-
ranja brže i učinkovitije administracije koja će osigurati 
djelotvorne procedure, kvalitetne baze podataka i pou-
zdane usluge.

Ovaj napredak najbolja je potvrda kako rad Općine Po-
sušje ima kontinuitet razvoja, stalnog unaprjeđenja, ali 
i otklanjanja uočenih nedostataka. Vjerujemo da konk-
retne ocjene jasno govore o radu naše uprave te pozi-
tivno izdvajaju našu Općinu, ali su i poticaj da dodat-
no jačamo usluge i nastojimo biti što bolji servis svim 
našim građanima u budućim vremenima.

Izvršena primopredaja dužnosti 
načelnika općine Posušje
Nakon održanih lokalnih izbora 2020. i potvrde 
konačnih rezultata, 23. prosinca  je u zgradi općine Po-
sušje održan sastanak na kom je izvršena primopreda-
ja dužnosti Općinskog načelnika. Ovime, novoizabrani 
načelnik Ante Begić i službeno započinje obnašati ovu 
dužnost na period od četiri godine.

Održana konstituirajuća 
sjednica Općinskog vijeća općine 
Posušje

30. prosinca u posuškoj kinodvorani održana je konsti-
tuirajuća sjednica Općinskog vijeća općine Posušje. U 
novi saziv izabrano je 25 vijećnika koji su dali svečanu 
izjavu.

Iz reda HDZ BiH – Hrvatska demokratska zajednica BiH
1. Ivan Lončar
2. Mario Knezović
3. Zvonimir Širić
4. Josip Petrović
5. Petar Pišković
6. Ivan Bešlić
7. Ivan-Josip Boras
8. Boženka Šušnjar
9. Petar Boban
10. Anamaria Begić
11. Kristina Milas
12. Ruža Magdalena Markota
13. Vinko Begić
14. Milka Biško
15. Marija Grubišić

Iz reda Hrvatske demokratske unije BiH
1. Frano Grbeša 
2. Željka Šego
3. Ljiljana Pirić

Iz reda Hrvatske stranke prava BiH HSP dr. Ante 
Starčević

1. Josip Nenadić
2. Vedran Mandurić
3. Jozo Bešlić

Iz reda Hrvatske demokratske zajednice 1990
1. Tomislav Topić
2. Blaženka Begić

Iz reda Hrvatske seljačke stranke - HSS BiH
1. Darko Polić
2. Mario Šušnjar

Za predsjednika Općinskog vijeća općine Posušje iza-
bran je Ivan Lončar, a za zamjenicu Željka Šego.

Aktivnosti lokalne uprave 

Održana konstituirajuća sjednica Novi saziv Općinskog vijeća
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Isplaćeno gotovo 40.000 
KM poticaja za posuške 
poljoprivrednike
Načelnik općine Posušje Ante Begić početkom godine 
potpisao je rješenja o odobravanju poticajnih sredstava 
u iznosu od 39.546 KM za 47 poljoprivrednika s područja 
općine Posušje.

Riječ je o zajedničkim sredstvima Općine Posušje i Fed-
eralnog ministarstva poljoprivrede, vodoprivrede i 
šumarstva koja su isplaćena s ciljem poticanja jesenje 
sjetve, odnosno nabavku sjemena, mineralnih gnojiva i 
zaštitnih sredstava za proizvodnju pšenice, raži i ječma.
Na temelju pristiglih prijava Općina Posušje sastavila je 
listu korisnika za sufinanciranje prihvatljivih troškova 
te je istu dostavila nadležnom ministarstvu. Temeljem 
toga, potpisan je Sporazum o realizaciji programa poti-
caja s federalnim ministrom poljoprivrede Šemsudinom 
Dedićem, a čim je pristigao dio federalnih sredstava u 
Općini Posušje krenulo se s izradom rješenja za dodjelu 
financijske potpore.

Općina Posušje: 29 studenata 
potpisalo ugovore o 
stipendiranju

U općinskoj vijećnici 22. siječnja upriličeno je svečano 
potpisivanje ugovora o stipendiranju studenata s pod-
ručja općine Posušje. Pravo na stipendiju temeljem nat-
ječaja ostvarilo je 29 kandidata, s ukupnim iznosom od 
1 000 KM za ovu akademsku godinu. 

Također, dodatnim bodovima vrednovana su defici-
tarna zanimanja koja su tražena na tržištu rada i koja 
omogućuju brže zaposlenje te pozitivno utječu na razvoj 
gospodarstva naše općine.

Nazočnim općinskim stipendistima ovom prigodom 
obratio se načelnik Ante Begić. Čestitao im je na ostva-
renim stipendijama koje su rezultat njihovog rada i zal-
aganja, te poželio uspješan nastavak školovanja.

Imajući u vidu povećanje troškova s kojima se studen-
ti svake godine susreću, načelnik je izrazio nadu da će 
iznosi stipendija, sukladno prilikama u općinskom pro-
računu, u budućnosti se povećavati.

Sa sastanka u Splitu: Osigurano 
pola milijuna kuna za proces 
izrade glavnog projekta 
pročistača pitke vode na 
Senjakovini
U poslovnoj zgradi Hrvatskih voda u Splitu 10. veljače 
održan je sastanak u svezi izgradnje pročistača pitke 
vode na Senjakovini. 

Aktivnosti lokalne uprave

40.000KM poticaja za posuške poljoprivrednike

Općina Posušje podupire studente

29 studenata potpisalo ugovore o stipendiranju

Gradnja prečistača vode jedan je od prioriteta Općine
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Na poziv Irine Putice, direktorice Vodnogospodarskog 
odjela za slivove južnog Jadrana, u Hrvatskim vodama 
sastanku su nazočili Ante Begić, načelnik općine Posuš-
je, Frano Lebo, direktor JP Vodovod Posušje i Barbara 
Vuletin dipl. ing. građ.

Riječ je o strateškom infrastrukturnom projektu čija je 
realizacija od velike važnosti ne samo za Posušje već i 
šire područje sjevernog dijela Imotske krajine koje bi 
njime dobilo vodu za piće, o čemu već postoji potpisan 
međunarodni ugovor o zajedničkom nastupu i distribu-
ciji te vode. 

Preduvjet za to je izrada glavnog projekta. Na tom tragu 
postignut je konkretan dogovor kojim će Hrvatske vode 
ovaj projekt sufinancirati u iznosu od 400.000,00 kn, dok 
će općina Posušje sudjelovati sa 100.000,00 kn. 

Načelnik Begić i direktor Lebo zahvalili su predstavnici-
ma Hrvatskih voda na svim dosadašnjim aktivnostima 
kao i na ovoj konkretnoj financijskoj pomoći koja će 
biti od velike koristi u samoj realizaciji ovog strateškog 
projekta, dok je gđa. Putica izrazila želju za nastavkom 
suradnje po svim ostalim pitanjima za ovaj kapitalni 
projekt.

Potpisan ugovor u 
sufinanciranju prijevoza 
učenika u ŽZH

U Širokom Brijegu krajem lipnja potpisan je ugovor 
između Vlade ŽZH i Općine Posušje o dodjeli namjenskih 
sredstava za sufinanciranje prijevoza učenika na pod-
ručju naše općine za 2021. godinu. 

Vlada će dodijeliti sredstva za spomenutu namjenu u 
iznosu od 297.440,00 konvertibilnih maraka i to u tri 
obroka. 

Ovime, Vlada ŽZH i Općina Posušje zajedničkim snag-
ama osiguravaju nastavak besplatne usluge prijevoza 
za sve školarce u našoj općini.

Poticajne mjere poduzetništvu

Slijedeći dobru praksu, Općina Posušje je i u 2021., u 
svrhu poticanja poduzetništva, a temeljem Javnog pozi-
va, kroz proračun osigurala sredstva u iznosu 23.755 
KM, koja su u potpunosti iskorištena na ime poticajnih 
mjera za:

• Sufinanciranje troškova osnivanja i registracije po-
duzetnika - početnika u gospodarstvu (start up – ova)

• Podrška očuvanju tradicionalnih i starih obrta i djelat-
nosti koje se mogu obavljati kao domaća radinost

• Podrška ženama poduzetnicama

Održan sastanak s 
predstavnicima UGP-a Posušje
U uredu općinskog načelnika u ožujku upriličen je radni 
sastanak načelnika Ante Begića i njegovih pomoćnika 
s predstavnicima Udruge gospodarstvenika Posušje. 
Započeo je razgovorom o realizaciji Javnog poziva za po-
moć gospodarstvu – ublažavanje negativnih gospodar-
skih posljedica zbog pandemije koronavirusa, kojeg je 
raspisala Općina Posušje. Načelnik Begić je informirao 
nazočne kako su pristigle 303 prijave, a prema kriteriji-
ma odobrena je pomoć za 207 obrta i poduzeća. 

Ukupan iznos sredstava koji se odnosi na mjeru os-
lobađanja komunalne naknade za istaknutu tvrtku u 
2020. te oslobađanja od plaćanja komunalne naknade 
za poslovne prostore iznosi 57.200,00 KM. 

Po pitanju Javnog poziva za podnošenje prijava za pot-
icajne mjere u poduzetništvu Općine Posušje, u tri kat-
egorije je ukupno pristiglo 27 prijava te je odobreno 
14.631,19 KM. Poticajne mjere po ovom Javnom pozivu 
stimulativno su utjecale na povećanje gospodarske ak-
tivnosti i novih zapošljavanja, pogotovo kada je riječ 
o poticajnoj mjeri sufinanciranja troškova osnivanja i 
registracije poduzetnika početnika u gospodarstvu. 

Objava javnog poziva je bila i u 2021. po usvajanju Pro-
računa. Jedna od tema bilo je pitanje mogućnosti sman-
jenja naknade za istaknutu tvrtku. Zaključeno je kako 

Aktivnosti lokalne uprave 

Besplatan prijevoz za sve učenike u općini Posušje Sa sastanka s Udrugom gospodarstvenika
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naknade ostaju na snazi do daljnjeg, prema važećim 
odlukama. Nadalje, bilo je govora i o Pravilniku o os-
lobađanju od PDV-a i ostalih davanja za uvezenu ne-
komercijalnu robu u Republiku Hrvatsku. 

Načelnik Begić izložio je gostima daljnje korake u grad-
nji pročistača pitke vode na Senjakovini, strateškom 
infrastrukturnom projektu naše općine. Također je bilo 
riječi i o zajedničkoj akciji UGP-a, Općine Posušje, Koor-
dinacije udruga proisteklih iz Domovinskog rata općine 
Posušje i Crvenog križa, pomoći Banovini.

Generalni konzul RH u BiH u 
posjetu općini Posušje
25. svibnja u uredu načelnika općine Posušje održan 
sastanak s dr. sc. Markom Babićem, generalnim konzu-
lom Republike Hrvatske u Mostaru. U srdačnoj atmos-
feri domaćin, načelnik Ante Begić s pomoćnicom Ivan-
kom Arapović Galić, upoznao je goste s radom općinske 
uprave te razvojnim projektima koji se provode u našoj 
općini. Tako je bilo govora o radovima na unaprjeđenju 
cestovne infrastrukture, poduzetničkim zonama i ob-
jektima od općeg značaja za lokalnu zajednicu. 

Poseban naglasak stavljen je na projekte koji se reali-
ziraju uz potporu i suradnju institucija iz Republike Hr-
vatske. Riječ je o gradnji nove osnovne škole u Posušju, 
čiji su radovi u završnoj fazi, a od početka ih podupire 
Središnji državni ured za Hrvate izvan RH. Drugi tekući 
projekt je gradnja pročistača vode u sklopu akumulacije 
Tribistovo za čiju gradnju su zainteresirani partneri iz 
Hrvatskih voda. S njima su već dogovorene konkretne 
pripremne radnje koje je potrebno izvesti prije početka 
gradnje postrojenja.

Načelnik Begić je tijekom sastanka predstavio i turistič-
ki potencijal općine Posušje te je kao jednu od smjernica 
neophodnih za njegov razvoj naveo i suradnju s turis-
tičkim sektorom srednje Dalmacije, konkretno Makar-
skog Primorja. 

Konzul Babić ocijenio je kako su pozitivni pomaci u raz-
voju Posušja itekako vidljivi. Također je pohvalio rad 

lokalne uprave te je izrazio spremnost na suradnju, u 
skladu sa svojim mogućnostima, u daljnjim razvojnim 
projektima, poglavito onim koji se provode u partnerst-
vu s Republikom Hrvatskom.

Načelnik Begić zahvalio je gostu na ovoj gesti i na odvo-
jenom vremenu za sastanak. Na kraju susreta uručeni 
su i prigodni pokloni - dres i navijački šal HŠK Posušje, 
povodom njihovog nedavnog velikog trijumfa, povrat-
ka u Premijer ligu BiH.

Sastanak s ravnateljem UNO-a 
oko GP Osoje
U Općini Posušje 11. svibnja organiziran je radni sas-
tanak na kom su uz načelnika Antu Begića nazočili Miro 
Džakula, ravnatelj Uprave za neizravno oporezivanje, 
Dario Sesar, ministar gospodarstva ŽZH, Zoran Galić, 
ravnatelj Granične policije BiH i Damir Vican, predsjed-
nik Udruge gospodarstvenika Posušje. Posebno je bilo ri-
ječi o prioritetima u izgradnji i rekonstrukciji graničnih 
prijelaza, ali i o određenim faktorima koji zahtijevaju 
više vremena za realizaciju. U tom kontekstu poseban 
naglasak se stavio na trenutačnu situaciju na Međun-
arodnom graničnom prijelazu Osoje i aktivnostima na 
izgradnji istog. Podsjetimo, s obzirom na prethodnu 
prekategorizaciju GP Osoje te potrebe gospodarstva i 
žitelja, u planu je potpuna rekonstrukcija sukladno eu-
ropskim standardima.

Govoreći o današnjem sastanku ravnatelj Galić je istak-
nuo da su granični prijelazi izuzetno važni s aspekta 
sigurnosti, ali i kao prva slika o zemlji prilikom ulaska 
u Bosnu i Hercegovinu te je iskazao zahvalnost nazočn-
ima koji su prepoznali važnost ulaganja u izgradnju 
Graničnog prijelaza Osoje. 

Načelnik Begić je istaknuo pak da je međusobna surad-
nja izuzetno važna na svim razinama te da su dogovo-
reni daljnji modaliteti suradnje i aktivnosti koje će se 
dalje provoditi u izgradnju Graničnog prijelaza Osoje.

Aktivnosti lokalne uprave

Generalni konzul s načelnikom Begićem Sastanak oko rekonstrukcije GP Osoje
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Posjet Udruzi osoba s 
invaliditetom
Načelnik Ante Begić, u pratnji suradnika, posjetio je 
početkom ožujka Udrugu osoba s invaliditetom općine 
Posušje uručivši im pritom simbolične poklone. 

Tijekom obilaska prostorija, vrijedni članovi su gosti-
ma pokazali radove koje su pripremili povodom blag-
dana Uskrsa. Također su načelnika upoznali s njihovim 
dosadašnjim radom i potrebama, a on je najavio nas-
tavak potpore Općine Posušje.

Državni prvaci na prijemu kod 
načelnika
Ovu sezonu je Kuglački klub Posušje okončao s duplom 
krunom, Prvaka BiH u kuglanju i prvo mjesto finala 
kupa. U završnom susretu naši kuglači su bili bolji od 
ekipe Revite iz Banja Luke te su osvojili kup natjecanje. 

To je ujedno bio povod za prijem članova Kuglačkog 
kluba Posušje organiziranog u uredu načelnika općine. 
U ugodnoj atmosferi gosti su s načelnikom Antom Be-
gićem i predsjednikom Športskog saveza općine Posuš-
je Zvonimirom Širićem razgovarali o radu kluba, tijeku 
natjecanja u ovoj sezoni i naravno postignutim uspjesi-
ma. Načelnik Begić je uputio iskrene čestitke na uspjehu 
te je iskazao potporu i za buduće aktivnosti kluba. 

Izjavio je i kako na rezultate Kuglačkog kluba Posušje 
može biti ponosna cijela zajednica te su primjer kako 
se predanim radom dolazi do vrhunskih rezultata. „Ovi 
rezultati, osim što vas ispunjavaju sa zadovoljstvom i 
ponosom, služe kao motivacija za pokretanje mladih da 
se počnu ili nastave baviti športom.“ – zaključio je Begić. 
Širić je pak, čestitajući prvacima, istaknuo kako se na 
ovaj način u najboljem svjetlu promiče Posušje i posuški 
kraj. Na tome im je posebno zahvalio.

Gosti su se zahvalili domaćinima na ugodnom prijemu 
te su izrazili nadu kako će i sljedeće godine biti prilike 
za susret s istim povodom. Na kraju je državnim prvaci-
ma načelnik uručio priznanje i prigodan poklon. 

Navedimo još tko čini pobjednički tim Kuglačkog kluba 
Posušje: 
Ivan Petric, Pere Petric, Ivo Petric, Mate Galić, Bernard 
Malenica, Mario Prljević, Bono Šarac, Ante Mišetić, Dra-
gan Mišetić, Stjepan Jukić, Pere Galić i Blago Korać.

Košarkaški prvaci na prijemu 
kod načelnika
U četvrtoj utakmici finalne serije doigravanja za prvaka 
lige Košarkaškog saveza Herceg-Bosne, koja se odigrav-
ala krajem proteklog mjeseca, KK Posušje pobijedio je 
HKK Grude, te tako s ukupnih 3:1 u pobjedama osvojio 
naslov prvaka Herceg-Bosne.

S obzirom na ovaj izvrstan uspjeh u općinskoj vijećnici 
upriličen susret košarkaških prvaka s načelnikom An-
tom Begićem.

Načelnik je uputio čestitke i zahvale igračima, upravi 
kluba i trenerima na uloženim naporima koji su doveli 
do ovog iznimnog rezultata, a koji ujedno znače i pro-
mociju Posušja i posuškog kraja. Uputio im je i riječi 
daljnje podrške. „Općina Posušje je, kao i do sada, na 
dispoziciji, u okviru svojih mogućnosti, u podupiranju 
rada svih športskih kolektiva u općini Posušje, a posebno 
onih koji ostvaruju zapažene rezultate kao Košarkaški 
klub Posušje.“ Također im je poželio uspješan nastavak 
budućeg rada.

Aktivnosti lokalne uprave 

Posjet Udruzi osoba s invaliditetom Predstavnici  KK Posušje kod načelnika

Zlatni košarkaši u Općini Posušje
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Trener Robert Jurišić zahvalio se načelniku na up-
riličenom prijemu i čestitkama. Kako je kazao, vjeruje 
da će i u budućnosti KK Posušje ostvarivati ovako dobre 
rezultate. Osvrnuo se i na ulazak u Premier ligu BiH. S 
obzirom da to iziskuje dodatna materijalna sredstva, iz-
razio je nadu će se uz pomoć cijele zajednice, uspjeti se 
osigurati uvjeti za normalan rad KK Posušje u društvu 
najboljih.

Nova informatička oprema za 
Logistički centar
Kako bi zaposlenici i korisnici Logističkog centra u Po-
sušju još učinkovitije obavljali svoje administrativne 
zadatke, u njihove prostore je pristigla dodatna infor-
matička oprema. 

Tim povodom načelnik Ante Begić jučer je potpisao 
Ugovor o dodjeli. Riječ je o laptopima i multifunkcijs-
kom uređaju koje je Logističkom centru, odnosno Općini 
Posušje, osigurao Centar za građansku suradnju iz Liv-
na u okviru aktivnosti Zajedno za lokalni razvoj uz po-
dršku USAID-a.

Područni ured Posušje Zavoda 
za zdravstveno osiguranje ŽZH 
privremeno ureduje u zgradi 
Općine Posušje
Zavod za zdravstveno osiguranje Županije Zapadnoher-
cegovačke, Područni ured Posušje, od 26. travnja svoj 
djelokrug poslova obavlja privremeno u zgradi Općine 
Posušje. Naime, zbog renoviranja matičnih prostorija, 
po dogovoru načelnika općine Posušje Ante Begića i 
ravnatelja Zavoda Vilsona Crnjca, ustupljen je dio pros-
tora prizemlja Općine Posušje (dio šalter sale i adminis-
trativni ured) zaposlenicima Zavoda.
Uredovno vrijeme sa strankama je od 7.30 do 15.00 sati

Osigurani rodni listovi za 
učenike završnih razreda
Općina Posušje, slijedeći dobru praksu, i ove godine 
osigurala je rodne listove za učenike završnih razreda 

osnovnih i srednjih škola. Ovaj dokument obvezan je 
prilikom upisa u srednje škole odnosno na fakultete, a 
ovom prilikom obavješćujemo sve buduće srednjoškolce 
i studente kako će im rodne listove uručiti matične škole.
Svim učenicima želimo puno uspjeha u daljnjem školo-
vanju.

Najuspješniji učenici završnih 
razreda na prijemu kod 
načelnika

U Općini Posušje upriličen svečani prijam za učenike 
generacije posuških osnovnih i srednjih škola u školskoj 
2020./2021. godini.

Domaćini susreta bili su načelnik općine Posušje Ante 
Begić i voditeljica Službe za opću upravu i društvene 
djelatnosti Ivanka Arapović Galić. Načelnik Begić česti-
tao je učenicima, njihovim nastavnicima i profesorima 
na postignutim rezultatima, te je izrazio nadu da će i 
daljnje školovanje proteći uspješno. 

Najuspješniji učenici završnih razreda u ovoj školskoj 
godini su: 

• Ana Miličević, OŠ Ante Bruno Bušić Rakitno
• Emanuela Karamatić, OŠ I. Mažuranića Posušje 
• Petra Begić, OŠ Vranić 

Primopredaja informatičke opreme za Logistički centar Načelnik Begić i ravnatelj ZZO ŽZH Vilson Crnjac

Učenici generacije 2020./21.
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• Magdalena Čamber, OŠ Franice Dall era Vir 
• Lucija Jukić, Gimnazija fra Grge Martića 
• Antonela Šilić, Srednja strukovna škola Posušje (IV 

stupanj) 
• Ivana Galić, Srednja strukovna škola Posušje (III 

stupanj)

Ovom prigodom uručeni su im i prigodni pokloni, table-
ti i laptopi koji će im sigurno biti od koristi u daljnjem 
školovanju.

Upriličen sastanak s 
predstavnicima lovačkih 
društava

Načelnik Ante Begić održao sastanak s predstavnici-
ma lovačkih društava s područja općine Posušje. Ispred  
LD „Radovanj“ nazočili su Mario Tomić i Mario Mitar, 
LD „Jarebinjak“ Željko Miličević i Ante Rezo te ispred  
LD „Milan Mikulić Bikan“ Ivan Jurišić.

Razgovaralo se o stanju u lovstvu, radu društava te iza-
zova s kojima se susreću. Kao dominantan problem is-
taknuli su krivolov, odnosno ponašanje pojedinaca koji 
nisu članovi društava te samoinicijativno bez kontrole 
vrše odstrel divljači ugrožavajući pritom i živote lovaca, 
rekreativaca ali i nerijetko stanovništva, s obzirom da 
se krivolov zna odvijati i blizu naseljenih mjesta. Poseb-
no izražen problem ove vrste je u Parku prirode Blidin-
je. Riječ je o velikoj površini udaljenoj od većih središta 
što dodatno usložnjava učinkovitost sankcioniranja. 
Ovaj faktor se pokazao kao otegotan i za bilo kakve pla-
nove ozbiljnijeg razvoja lovnog turizma koji, s obzirom 
na resurse s kojima raspolažemo, bi mogao zaživjeti na 
području općine Posušje. Za rješavanje ove problema-
tike, kako je zaključeno, potrebno je aktivno zajedničko 
sudjelovanje više institucija s lokalne ali i županijske 
razine, kako bi se uz mjere prevencije osigurao i me-
hanizam učinkovitog sankcioniranja. Na tome će se i 
ubuduće raditi. 

Na sličnom tragu, radi sigurnosti stanovništva, iznije-
ta je inicijativa izuzimanja dijela prostora oko Topale iz 

lovnog područja, jer kako je navedeno, riječ je o nasel-
jenom području. Gosti su također iznijeli i izazove s ko-
jima se susreću vezanim uz financiranje, s obzirom se 
ne bave profitabilnom djelatnošću, a zakonski imaju 
obvezu osiguranja sredstava za plaće lovočuvara i ma-
terijalnih sredstava za njegov rad.

Načelnik Begić najavio je nastavak potpore radu 
lovačkih društava u skladu s proračunskim sredstvima 
te je ponudio mogućnost logističke pomoći pri pisanju 
projekata putem kojih bi se unaprijedio njihov rad i rad 
na terenu u vidu uređenja prostora koji bi mogli služiti 
ne samo lovcima već i cijeloj zajednici. Gosti su pozdra-
vili ovaj prijedlog i već su dogovoreni sljedeći koraci u 
provedbi.

Na kraju je zaključeno kako će se aktivna suradnja 
Općine i lovačkih društava nastaviti i u budućnosti.

Organiziran sastanak s 
ribolovnim društvima
U Općini Posušje upriličen je sastanak načelnika Ante 
Begića s predsjednikom Športskog ribolovnog društva 
„Braco Vidić“ Petrom Bašićem i tajnikom Mariom Čutu-
rom te direktorom Vodovoda Franom Lebom. 

Gosti iz Športskog ribolovnog društva upoznali su načel-
nika s dosadašnjim radom i planovima. Kako su kazali, 
ukupno 40-tak članova, uz aktivnosti ribolova, redovno 
rade na održavanju čistoće područja oko jezera. Također 
svakodnevno izrađuju izvještaj o stanju na jezeru.

Zbog nesavjesnih izletnika koji nažalost iza sebe ostavl-
jaju otpad, čak i u neposrednoj blizini jezera u Tribist-
ovu, s ovog sastanka je upućena informacija o zabrani 
pristupa i obavljanja bilo kakvih aktivnosti oko i na 
jezeru bez posebnog odobrenja JP Vodovod.

Također, bez posebnog odobrenja, zabrana se odnosi i 
na ribiče odnosno na pecanje na području akumulacije.
Uputili su apel za razumijevanje, s obzirom da se radi 
o vodi kojom se opskrbljuju domaćinstva na području 
cijele općine te poštivanje navedenih restrikcija.

Sa sastanka s ribolovnim društvimaSa sastanka s lovačkim društvima



12   Posušje info

Uređenje rekreativne staze kroz 
Brinu
Sjedilački način života je, nažalost, sve više prisutan u 
našoj svakodnevici. Sati provedeni pred računalom za 
vrijeme radnog vremena i ispred malih ekrana te ko-
rištenje automobila sastavni su dio takvog način živo-
ta koji u pravilu negativno utječe na naše zdravlje. Za 
sprječavanje neželjenih posljedica ovakvog stila života 
često je dovoljna i obična šetnja. Stoga vijest o uređenju 
rekreativne staze kroz kanjon Brine i dijela Tribistova 
sigurno će doprinijeti smanjenju nezdravih navika.

Na trasi od stećaka na Ričini pa sve do akumulacije Trib-
istovo završeni su zemljani radovi na uređenju puta te 
postavljanje zaštitnih mreža na najzahtjevnijim lokaci-
jama. Na pet lokacija postavit će se stolovi i klupe na 
kojima će budući rekreativci moći predahnuti i uživati u 
pogledu na sam kanjon i ostale ljepote rute koja završa-
va kod planinarskoj doma u Masnoj Luci. 

Iako je projekt kroz koji se provode ove aktivnosti 
zamišljen za promociju biciklizma, svi pješaci su ta-
kođer dobrodošli. 

Sve rute koje su planirane kroz općinu Posušje su ma-
pirane, što znači da će biti izrađene karte za određene 
rute te će biti postavljene turističke oznake. Uz to, bit će 
postavljen panoramski teleskop, solarna klupa s pane-
lom i multimedijski biciklistički simulator za promociju 
ruta. 

Radove na području kanjona Brine obišao je načelnik 
Ante Begić, s obzirom da je Općina Posušje partner na 
projektu. Kazao je da je zadovoljan što će se stanovnici-
ma posuške općine moći ponuditi i dodatni sadržaji koji 
promiču zdrav život. Također uvjeren je kako će i ovaj 
projekt doprinijeti razvoju turističkog sektora koji na 
području Posušja i Hercegovine ima itekakav potencijal.

Projekt “Biciklističke rute za unapređenje prirodne i 
kulturne baštine Hercegovine i Crne Gore”, provodi se 
u okviru Programa prekogranične suradnje Bosna i 
Hercegovina – Crna Gora, koji financira Europska uni-
ja. Projekt je službeno započeo 1. listopada 2019. godine. 
Partneri na projektu su Ured Vlade Županije Zapadno-
hercegovačke za europske integracije kao nositelj pro-
jekta, Grad Široki Brijeg, Grad Ljubuški, Općina Posušje, 
Općina Grude i Turistička organizacija Herceg Novi.

Europska unija financira ovaj projekt s ciljem jačanja 
i raznolikosti kvalitete turističke ponude, kao i razvo-
ja biciklističke i turističke ponude na otvorenom u ru-
ralnim područjima prekograničnih regija Crne Gore i 
Bosne i Hercegovine. Projekt će rezultirati stvaranjem 
nove i atraktivne ponude pod brendom “Cycling Rural” 
koja će postati dio ukupne turističke ponude obje zeml-
je, kao i turističke ponude Jadranskog zaleđa.

Radovi na rekreativnoj stazi Brina

Infrastruktura

Kružni tokovi za sigurniji i protočniji promet
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Završni radovi na gradnji 
kružnog toka na Trgu hrvatskih 
velikana
U tijeku su završni radovi na izgradnji kružnog toka na 
Trgu hrvatskih velikana u Posušju, odnosno kod nove 
osnovne škole. Položen je asfalt, postavlja se javna rasv-
jeta, te slijedi postavljanje vertikalne i horizontalne sig-
nalizacije i uređenje površine u središtu kružnog toka. 
Ovime će se konačno ovo frekventno i problematično 
raskrižje na južnom izlazu iz Posušja zamijeniti adek-
vatnijim rješenjem koje će donijeti veću protočnost vo-
zila. Kada je riječ o širem području Posušja pri kraju su 
radovi i na magistralnom putu M106, gdje će raskrižje 
prema Čitluku, Vinjanima i Viru također zamijeniti 
kružni tok.

Ovime će njihov broj u općini Posušje porasti na sedam, 
što će uz već dobro riješen prometni sustav obilaznih 
putnih pravaca, dodatno doprinijeti prije svega pre-
venciji gužvi, ali i sigurnosti. No koliko god nova pro-
metna rješenja tome doprinosila, uvijek stoji apel za 
opreznu i odgovornu vožnju.

Gotova prva faza rekonstrukcije 
Ulice Herceg Stjepana Kosače!
Na Meljakuši I, u Ulici Herceg Stjepana Kosače, 

gotovi su radovi u sklopu prve faze obnove. Ona je uk-
ljučivala temeljitu rekonstrukciju same prometnice te 
pratećih podzemnih instalacija. Ono što će zasigurno 
obradovati stanovnike jednog od većih posuških nasel-
ja jeste i izgradnja širokog nogostupa s obje strane kol-
nika kao i obnovljena javna rasvjeta koja će doprinijet 
sigurnosti pješaka u ovoj frekventnoj ulici. Također je 
poboljšan i sustav odvodnje oborinskih voda, čime će 
problemi zadržavanja vode na kolniku postati prošlost.

Polaganjem asfalta okončani su radovi predviđeni za 
ovu fazu, a već nakon blagdana Velike Gospe u planu je 
nastavak radova koji će obuhvatiti ostatak ulice te pov-
ezivanje s novim prometnim rješenjem, kružnim tokom 
na južnom izlazu iz grada čija je gradnja u završnoj fazi.

Ceste
Tijekom godine na prostoru svih mjesnih zajednica 
vršeno je redovno održavanje i sanacija makadamskih 
putova. Za istaknuti je asfaltiranja u Čitluku (Ćorići i 
Crnogorci), Sutini, Broćancu te u Posušju. 

JU Ceste ŽZH u periodu od 9/20 do 6/21 proveo je sljedeće 
aktivnosti (redovno održavanje): R-420 Posušje – Vir - 
granica RH, Vir - granica RH, radovi izrade prometne 
signalizacije.  Radovi izvanrednog održavanja na loka-
lnoj/nerazvrstanim cestama: R-420 Posušje – Vir, (asfal-
tiranje, presvlačenje, krpanje rupa, izrada nogostupa), 

Novi asfalt, nogostup i rasvjeta u Ulici H.S. Kosače

Održavanje cesta

Infrastruktura
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Poklečani-Sutina, Poklečani-Zaglavica, Osoje, Mrvelji 
spoj s R-420, Rastovača (Marići), Broćanac (Vranjkovići), 
Rakitno (Petrovići/Jakovljevići), Sutina (kod škole), Oso-
je (Mitri), Markote/Mihalji, Broćanac (Milićevići) i Gornje 
Konjsko.

Vodovod i kanalizacija
U 2020. godini je nastavljeno širenje vodovodne mreže 
prema MZ Sutina Izgradnjom dovodno distributivnog 
vodovoda od ČV 5 preko ČV 10 u smjeru Sutina i od ČV 5  
preko ČV 6 u smjeru Mukinja ukupne dužine 6 kilometara. 
Ukupna vrijednost radova na ovoj dionici iznosi 362.308,05 
KM, a sredstva su osigurana u proračunu Općine Posušje u 
suradnji s Ministarstvom gospodarstva ŽZH.

Općina Posušje je također u suradnji s Ministarstvom 
gospodarstva ŽŽH u proračunu općine Posušje za 2021. 
godinu osigurala je sredstava u iznosu od 500.000,00 KM 
za širenje vodovodne mreže na području  MZ – Vir, MZ 
Rakitno- Sutina ,MZ- Tribistovo i MZ – Zagorje.

Što se tiče vodovodne mreže u MZ Vir, u 2021 godini se 
planira završetak izgradnje sekundarne mreže između 
ČV 42 i ČV 46 sto obuhvaća 9 zaseoka u MZ Vir. Ukupna 
vrijednost radova iznosi 220.000,00 KM.

Vezano za vodovodnu mrežu u MZ Rakitno – Sutina 
puštena je u pogon crpna stanica Zmijinac nakon čega se 

krenulo na izgradnju sekundarne mreže u MZ – Sutina. 
Time će se napokon omogućiti priključenje domaćin-
stava na vodovodnu mrežu. Ukupna vrijednost radova 
također iznosi 220.000,00 KM.

U MZ Tribistovo su počeli radovi na Izgradnji crpne 
stanice Tribistvo i rehabilitaciji vodovodne mreže faza 
1. Ukupna vrijednost radova za 2021. godinu iznosi 
40.000,00 KM.

Za rješavanja pitanja vodovodne mreže u MZ – Zag-
orje za 2021. godinu osigurana su sredstva u iznosu od 
40.000,00 KM koja će biti utrošena na izgradnju dijela 
dovodno distributivnog vodovoda. 

Javno poduzeće Vodovod prošlih 6. mjeseci intenzivno 
je radilo na rekonstrukciji i obnovi mreže a posebno se 
ističe rekonstrukcija vodovodne mreže u Ulici herceg 
Stjepana Kosače  gdje su po prvi put ugrađeni digitalni 
satovi na daljinsko očitavanje u sklopu pilot projekta 
koje zajedničkim sredstvima financiraju općina Posušje 
i Javno poduzeće Vodovod, a što će doprinijeti sanjenju 
gubitaka u vodovodnoj mreži.

Kanalizacija:
U 2020. godini na temelju potpisanog Ugovora o izgrad-
nji kolektorske mreže 1. faze gradske kanalizacije II dio 
na području općine Posušje na lokalitetu Vojuša izgrađe-
na je kanalizacijska mreža u dužini od 150 metara. Uk-

Infrastruktura

Radovi na vodovonoj mreži Rakitno Radovi se nastavljaju i u 9 zaselaka MZ VIR te u 
Tribistovu i Zagorju

Puštena u rad crpna stanica Zmijinac (Rakitno)

U protekloj godini na području Vojuše sagrađeno novih 150m kanalizacijske mrežeU Ulici H.S. Kosače prvi put ugrađeni digitalni mjerni satovi
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upna vrijednost radova iznosi 382.739,13 KM. Sredstva 
za ovaj dio kanalizacijske mreže osigurali su Općina Po-
sušje, Ministarstvo prostornog uređenja i graditeljstva 
ŽZH i Federalni fond za zaštitu okoliša. 

Javna rasvjeta
Ukupno diljem općine postavljeno je 300 rasvjetnih ti-
jela. Opsežniji radovi su izvedeni u Viru-naselje Markići 
na području Broćanca i Vranića, Rastovača-naselja 
Marasi i Spajušići, Poklečani-naselje Zaglavica, Vinjani 
područje oko Doma, u MZ Zapad naselje Tomičići, Oso-
je- naselje Bošnjaci, Bakule- istočni dio te park Mokri 
Dolac. Također, rekonstrukcija 41 rasvjetnog tijela je 
izvršena u Ulici H.S Kosače, na Trgu Hrvatskih velika-
na i u Ulici Katarine Zrinske. 

Unatoč svim izazovima radovi 
na gradnji nove osnovne škole u 
Posušju ne posustaju

Jedan od najprioritetnijih projekata u općini Posušje 
gradnja je objekta buduće Osnovne škole fra Petra Baku-
le. Po vanjskim vizurama objekta već se odavno mogao 
steći dojam da su radovi pri kraju, no tek ulaskom u 
unutrašnji prostor stječe se prava slika o tome koliko je 
posla bilo potrebno napraviti, i koliko će još trebati, da 
bi prvi učenici mogli boraviti u njemu. Odradio se ve-

liki dio posla. Nakon grubih radova koji su se odvijali 
duži vremenski period, u protekloj godini izvedena je 
završna žbuka u svim učionicama, hodnicima i admin-
istrativnim prostorijama. Uz to razvedene su elektro i 
IT instalacije, kao i one vezane za sustav grijanja, vode 
i odvodnje. Trenutno se radi na uređenju sanitarnih 
čvorova. Mislilo se na svaki detalj i standarde koje 
treba imati jedan moderni školski objekt. Svaka pros-
trana učionica će biti opremljena adekvatnom infras-
trukturom za povezivanje informatičke opreme, poput 
računala i pametnih ploča, s mogućnošću nadogradnje.

O tome što je još nužno napraviti da bi objekat bio u 
funkciji načelnik Begić je rekao: „Radimo usporedno na 
dva kolosijeka. Koliko god su nužni radovi na interijeru, toliko 
se i okoliš mora biti primjereno uređen. Pri tom ne mislim na 
estetiku već na funkcionalnost. Primjerice, slivne vode sa viših 
gradskih područja završavale su upravo na ovom području, što 
je predstavljalo i potencijalnu zdravstvenu opasnost za buduće 
učenike. Stoga smo započeli s trajnom sanacijom školskog 
platoa, a benefite od toga će imati i okolno naselje. Također, 
u tijeku je uređenje 110 metara okolnih staza i sadnja zele-
nila. Uz to preostaje i postavljanje rasvjetnih tijela oko cijelog 
objekta nove škole. Novo prometno rješenje koje se izrađuje u 
neposrednoj blizini, a riječ je o kružnom toku, doprinijet će do-
datnoj sigurnosti. Još dosta posla je ispred nas, i uvjeren sam 
da ćemo unatoč svim izazovima koji su stavljeni pred sve nas u 
posljednjih godinu dana, uz razumijevanje naših partnera na 
projektu, nastaviti gradnju jednakom dinamikom.“

Dijelovi nove rasvjetne infrastrukture

Gradnja nove OŠ Posušje-jedan od prioriteta općinske uprave

Infrastruktura
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Detaljniji plan nastavka unutarnjih radova pojasnio 
je ravnatelj Širić: „U objektu je primarni cilj ugradnja 
i instalacija rasvjete, radijatora te na kraju opremanje 
učionica svim potrebnim namještajem i opremom za koji 
smo napravili elaborat. Treba paralelno raditi na završ-
etku kotlovnice za koju su pripremni radovi već odrađeni. 
Nastava te nastavni proces se također ne može odvijati 
bez vanjskih igrališta za tjelesnu i zdravstvenu kulturu, 
koja moraju biti ograđena kao i kompletni parter škole 
zbog sigurnosti naših učenika.“

Širić je ocijenio kako je suradnja Škole i Općine na 
iznimnom nivou, te da će sigurno dovesti do skorog za-
vršetka svih radova na zadovoljstvo svih nas a najviše 
naših učenika koji su naša budućnost, a ulaganje u škol-
stvo je ulaganje u bolje sutra.

Po završetku radova u 28 učionica nove Osnovne škole 
fra Petar Bakula, prema planu, bit će smješteni učenici 
od prvog do petog razreda. Također će se stvoriti predu-
vjeti za organizaciju nastave u jednoj smjeni što će do-
prinijeti kvaliteti nastavnog procesa.

Nove investicije u Osrdku
U Poduzetničkoj zoni Osrdak svoja vrata otvorio je 
prodajno-servisni centar tvrtke Markota d.o.o. iz Posuš-
ja. Realizaciji ovog projekta, otvaranju poslovnog kom-
pleksa na 2.300 metara četvornih, prethodilo gotovo tri 

desetljeća razvoja tvrtke. Svečanost otvaranja upriličili 
su vlasnik tvrtke Jerko Markota, načelnik općine Ante 
Begić te posuški župnik fra Mladen Vukšić, koji je ovom 
prigodom i blagoslovio objekt. „Poduzeće Markota d.o.o. 
nakon 27 godina rada u skučenim prostorijama otvara 
jedan predivan centar. Krenuli smo 1994. s prodajom 
rezervnih dijelova za kućanske aparate, radili smo i bo-
rili se. Bili smo na mnogim lokacijama, mučili se i radili 
sve i svašta, da bi prije dvije godine od Općine Posušje 
u industrijskoj zoni po vrlo prihvatljivim uvjetima uzeli 
4.000 četvornih metara te napravili ovaj objekt 14 mjese-
ci.“, kazao je vlasnik tvrtke Jerko Markota. Nadodao je 
kako je ovo veliki iskorak za tvrtku, ali i za Općinu, kojoj 
je zahvalio na pomoći pri realizaciji kako ovog objekta, 
kao i za stvaranje ove industrijske zone.

„Drago nam je što možemo nazočiti otvaranju novog 
objekta gospodarskog društva Markota d.o.o. koji djelu-
je već tri desetljeća te je na ovaj način pospješio svoje 
djelovanje. Posebno nam je drago što je to učinio upra-
vo u našoj Poslovnoj zoni Osrdak u kojoj, usput rečeno, 
više nemamo ni mjesta za naše gospodarske subjekte. 
Vidimo da su prepoznali važnost ove gospodarske zone, 
a mi smo im bili na usluzi, da im ulaganje bude olakša-
no uz subvencioniranja zemljišta na ovom prostoru.“, 
izjavio je načelnik Ante Begić te nadodao da će sljedeća 
djelovanja biti u Poslovnoj zoni Paljevina-Vlake.

Infrastruktura

Otvaranje objekta tvrtke Markota u poslovnoj zoni Osrdak

i okolišu nove osnovne školeRadovi na interijeru...
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Posuški mališani od jeseni u 
većem i suvremenijem vrtiću
Od jeseni za mališane i njihove tete bit će osiguran 
kvalitetniji boravak i uvjeti rada u Dječjem vrtiću Ba-
jka. Rezultat je to ulaganja Općine Posušje i partnera, 
Ministarstva prostornog uređenja, graditeljstva i zaš-
tite okoliša ŽZH te Federalnog ministarstva prostornog 
uređenja u ovu javnu ustanovu, koja trenutno zbog 
posebnih uvjeta broji sedamdesetero djece smještenih u 
skučenim prostorima. Posljednje opremanje i ozbiljnije 
uređenje bilo prije više od dvadeset godina. Prethodno 
su uz pomoć Državnog ureda za Hrvate izvan Republike 
Hrvatske izvršeni grubi radovi nadogradnje postojećeg 
prostora, koji će se u sljedećih par mjeseci zahvalju-
jući osiguranim sredstvima finalizirati. Time će se do-
biti novi funkcionalni prostor za potrebe vrtićanaca i 
pratećeg osoblja. 

S detaljima projekta nas je upoznala ravnateljica Kris-
tina Milas, prilikom obilaska prostora s načelnikom 
općine Antom Begićem. „U planu je najveći prostor iz 
novogradnje, pored samog ulaza u vrtić, adaptirati u 
blagovaonu za djecu. Time će konačno prostorije za rad 
i igru biti odijeljene od prostora za prehranu, što je i na-
jveći pomak u unaprjeđenju uvjeta rada. Također vrlo 
skučen kuhinjski prostor će dobiti novu namjenu, ostave 
za dječju odjeću i obuću, dok će nova prostrana kuhinja 
se adaptirati u sklopu novosagrađenog prostora. Trenut-
no je završen dio elektroinstalacijskih poslova, ugrad-
nje vodovodnih i kanalizacijskih cijevi, a pred nama je 
druga faza razvođenja elektro mreže, ugradnja insta-
lacija za podno grijanje, izvedba estriha, postavljanje 
podnih obloga i unutarnje fasade. Posljednje na redu je 
opremanje prostora namještajem. Usporedo s unutarn-
jom postavljat će se i vanjska termofasada s kojom će se 
osigurati dodatna energetska učinkovitost.„ zaključila je 
ravnateljica. I stari dio dječjeg vrtića koji je u funkciji 
već 25 godina bit će zahvaćen obnovom. Uz navedenu 
prenamjenu postojećeg kuhinjskog prostora, renovi-
rat će se i toaleti, koji će u budućnosti biti u potpunosti 
prilagođeni korisnicima. Time će se zaokružiti jedna cje-
lina koja će tetama odgajateljicama omogućiti bolji uv-
jeti rada a djeci ugodnije provedeno vrijeme u prostoru 
ove javne ustanove.

Načelnik Begić je povodom početaka radova izrazio za-
dovoljstvo sudjelovanjem u poboljšanju uvjeta rada jed-
inog javnog vrtića na području općine Posušje. „Drago 
mi je da smo u suradnji s partnerima bili u mogućnosti 
osigurati sredstva za adaptaciju djela starog prostora te 
finalizaciju i djelomičnu prenamjenu novoga. Epitet na-
jmlađe općine u Bosni i Hercegovini svakako je radost, 
pogotovo kada gledamo godišnje statistike prirodnog 
prirasta u okruženju koje su nažalost negativne, ali i 
odgovornost i obveza prema djeci i njihovim roditelji-
ma da im osiguravamo preduvjete za što kvalitetnije 
odrastanje. Dječji vrtić je nakon više desetljeća rada u 
istim okvirima zaslužio dodatna ulaganja, no na tome, 
kada govorimo o mladima, nećemo stati. Tu je i projekt 
nove osnovne škole koji nam je na listi prioriteta, jer 
kvalitetno obrazovanje znači ulaganje u našu budućnost. 
Ono što želim reći je da pratimo naše generacije od na-
jmanjih nogu, preko srednjoškolskog obrazovanja i sti-
pendiranja studenata, a sve s jednim ciljem, osigurati 
mladim kvalitetnim ljudima preduvjete za ostanak u Po-
sušju.“-zaključio je Begić.

40.000 kuna za područnu školu 
Čitluk
Temeljem provedenog 1. Javnog poziva za prijavu 
posebnih potreba i projekata od interesa za Hrvate iz-
van Republike Hrvatske u svrhu ostvarenja financijske 
potpore za 2021. godinu, Središnji državni ured za Hr-
vate izvan Republike Hrvatske donio je Odluku o dod-
jeli financijske potpore za posebne potrebe i projekte od 
interesa za Hrvate izvan Republike Hrvatske za 2021. 
godinu.

Ovim putem, za projekt unutarnjih radova u OŠ Iva-
na Mažuranića-područnoj školi Čitluk, osigurano je 
40.000,00 kuna. Sredstva će biti utrošena za uređenje 
podnih površina u nadograđenom dijelu škole. Inače, 
radovi na novom krilu u završnoj su fazi te se uskoro 
može očekivati njegovo puštanje u rad. Ovime, područ-
na škola Čitluk će dobit novu zbornicu, sanitarne čvo-
rove, zajedničke prostorije i nove učionice, što će omo-
gućiti odvijanje kvalitetnije izvođenje nastave u jednoj 
smjeni. 

Infrastruktura

Posjet načelnika Begića Dječjem vrtiću Bajka Novo krilo Područne škole Čitluk
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U Općini Posušje održana 
radionica „Razvoj biciklističkog 
turizma u ŽZH”
Uz zainteresirane pojedince i udruge s područja naše 
općine, radionici su nazočili i predstavnici odsjeka za 
gospodarstvo razvoj te načelnik Ante Begić.

Predavači na radionicama su bili Ivica Sivrić i Himzo Tule iz 
Regionalne razvojne agencije za Hercegovinu REDAH koja 
je Regionalni tehnički sekretarijat za Bike Friendly Stan-
dard za područje Bosne i Hercegovine, Srbije i Crne Gore.

Cilj ovih radionica je upoznavanje lokalnog stanovništva 
s trendovima u cikloturizmu s naglaskom na Bike Friend-
ly Standard, koji je detaljno predstavljen sudionicima i 
ostavljena je mogućnost za prijavu i pomoć u pokretanju 
procedure za dobivanje certifikata.

Bike Friendly Standard je program kojim se, za potre-
be cikloturizma, daje priznanje i certifikat pružateljima 
usluga koji, ispunjavajući uvjete, podržavaju biciklističke 
vožnje, biciklistička putovanja i biciklistička turistička 
iskustva u Bosni i Hercegovini, Srbiji i Crnoj Gori.

Športaš godine
I ove godine najbolji športaši, športski kolektivi i zaslužni 
športski djelatnici u općini Posušje dobili su priznanja za 

uspjeh i rad, te promociju Posušja, a izabrani su na nat-
ječaju Upravnog odbora Športskog saveza općine Posušje. 
Svečano uručenje priznanja organizirano je u općinskoj 
vijećnici.

• Najbolji senior:  
Ivan Petric iz Kuglačkog kluba Posušje

• Najbolja seniorka:  
Ana-Marija Ćesić iz NK Inter Posušje

• Najbolji junior:  
Ivan Barišić iz HŠK Posušje

• Najbolja juniorka:  
Sara Grubišić iz Taekwondo kluba „Poskok“ Posušje

• Najbolji kadet:  
Luka Bakula iz Kickboxing kluba „Vitez Mile Bošnjak“

• Najbolja kadetkinja:  
Antea Kraljević iz Taekwondo kluba „Poskok“ Posušje

• Najbolja momčad:  
ekipa Kuglačkog kluba Posušje

• Posebno priznanje zaslužni športski djelatnik: 
Rudolf Marić, iz HŠK Posušje

Veliki tehnički doprinos radu 
Radio Posušja
Tehničkim manjkavostima u proizvodnji programa u 
režiji Radio Posušja konačno je došao kraj. Nakon godi-
na improvizacije u radu, od jutros se program emitira se 
uz pomoć novih produkcijskih uređaja posljednje gen-
eracije. Naime, proteklih dana završena je instalacija 
nove tonske konzole s pratećim priborom, te studijske 
opreme putem koje se proizvodi program, bilo da je ri-
ječ o emisijama uživo ili snimkama koje se emitiraju 
odložno. Za radijske tehničare to će značiti puno manje 
nepredvidivih situacija i tehničkih problema s kojima 
su se susretali, a za novinare i voditelje pred novim 
mikrofonima kvalitetnije vokalne snimke i bolju teh-
ničku komunikaciju s kolegama.

Načelnik općine Posušje Ante Begić, uz čiju potporu je 
oprema nabavljena, obišao je jučer tim povodom pros-
torije Radija te je simbolično novu opremu pustio u rad. 
Ova vrsta uređaja u eksploataciji je 24 sata dnevno, 
te svaki eventualni tehnički nedostatak znači nemi-

Posušje 365 dana

S radionice o biciklizmu

S proglašenja najboljih športaša
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novno i poremećaje u realizaciji programa. Stoga vodilo 
se računa da se nabavi kvalitetna oprema čiji radni vi-
jek bi trebao biti oko 10 do 15 godina. 

Zadnja nabavka bila je 2003. godine, odnosno prije 18 
godina, te je posljednjih par godina postojeće rješenje 
zbog starosti počelo pokazivati manjkavosti u radu, što 
su slušatelji ipak rijetko primjećivali zahvaljujući iskus-
nim tehničarima i spremnosti na improvizaciju. 

Od danas pak se očekuje kako će priprema i realizaci-
ja programa, bar kada je riječ o studijskoj tehnici, teći 
nesmetano. 

O ovom događaju u Radio Posušju ravnateljica Mari-
ja Đerek je rekla: „Puštanje u rad novog tonskog stola 
doprinijet će prvenstveno višem stupnju pouzdanosti 
rada djelatnicima u realizaciji programa, potom, u teh-
ničkom smislu, i nešto kvalitetnijem finalnom proizvo-
du, s obzirom da je riječ o kombinaciji analogno-digi-
talne tehnike. Oprema je sama po sebi intuitivna, tako 
da njeno korištenje, uz iskusno tehničko osoblje, bit 
će omogućeno i novinarima-voditeljima. Još bih samo 
dodala kako je nabavka tonskog stola za Radio Posušje 
bio financijski izazov koji svakako bez pomoći Općine 
Posušje i razumijevanja načelnika Ante Begića ne bi 
mogli realizirati.“-zaključila je ravnateljica Đerek. 

Načelnik Begić izrazio je zadovoljstvo što je Općina 
kao institucija potpomogla realizaciju ovog projek-
ta nabavke. „37 godina kontinuiranog rada najstarijeg 
elektronskog medija u ŽZH svakako zaslužuje priznan-
je koje odajemo i na ovaj način. Radio Posušje i njegovi 
djelatnici cijelo ovo vrijeme, od osnutka do danas, pri-
premaju kvalitetan program koji nije samo prepoznat u 
Posušju, već i u cijeloj Hercegovini i susjednoj Hrvatskoj. 
Na to možemo biti ponosni! U pravcu održavanja te ra-
zine kvalitete, ali i daljnjeg razvoja, dužnost nam je 
pružiti podršku Radio Posušju na tom putu.“ U prošlosti 
je načelnik Begić i sam bio djelatnik ove medijske kuće 
te je svjedočio vremenima kada se radilo u iznimno 
teškim uvjetima. Tu leži i poseban senzibilitet kada je 
u pitanju sudjelovanje u daljnjem razvoju ovog medija.

U nadi kako će se ovaj pozitivan trend nastaviti i u 

budućnosti, te da će tehnički razvoj pratiti i onaj pro-
gramski, Radio Posušju i njegovim djelatnicima želimo 
dug i uspješan daljnji rad!

Ekološki projekti u sklopu OŠ 
Ivana Mažuranića
U okviru edukacije ”Servisno učenje – učenje kroz an-
gažman”, u organizaciji MIOS Tuzla i Zavoda za odgoj i 
obrazovanje ŽZH, učenici šestih razreda OŠ Ivana Mažura-
nića posjetili su Općinu Posušje, gdje su domaćine up-
oznali s aktivnostima. Jedan od ciljeva akcije je podizanje 
svijesti učenika o zaštiti okoliša, pa su se zato odlučili na 
postavljanje kanti za prikupljanje starog papira, između 
ostalog i u zgradi Općine, koji će se kasnije reciklirati. 

Kao jednu od daljnjih aktivnosti, učenici su najavili up-
oznavanje šire javnosti s ovim projektom. U tu svrhu is-
pred Općine Posušje postavljen je info štand putem kojeg 
su se dijelili informativni letci.

Apollo i Eko život za čišći okoliš
U Općini Posušje održan je sastanak s predstavnicima 
tvrtke Eko život Tuzla i Udruge Apolo. Tom prigodom 
Ivanka Arapović Galić, pomoćnica načelnika za opću 
upravu i društvene djelatnosti razgovarala s Jasminom 
Osmanovićem i Jozom Kolobarićem o aktivnostima koje 
ova tvrtka zajedno s Apolom provodi na području općine 
Posušje. Sastanku su nazočili i Edisa Bajramović ispred 
tvrtke Eko život te Dragica Lebo i Lucija Pekas ispred 
Općine Posušje. 

Od aktualnih zajednički aktivnosti za istaknuti je edu-
kacije po osnovnim školama na temu ekologije, kao i 
razdvajanje otpada, stakla i plastike za što su postavljeni 
adekvatni kontejneri na više lokacija u Posušju, u surad-
nji s JP Vodovod.

Uz iskazano obostrano zadovoljstvo dosadašnjim radom, 
najavljena je i sljedeća akcija - organiziranje Family 
Day-a s učenicima. S njom će se kroz igru s najmlađima, 
te doniranjem sadnica, Općina Posušje priključiti jednom 
od svjetskih obilježavanja "Milijun sadnica za jedan dan!"

Posušje 365 dana

Puštanje u rad nove opreme Radio posušja Mali ekolozi iz OŠ Ivana Mažuranića Briga za okoliš počinje od malih nogu
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Školarci područne škole Dubrave u 
posjetu Općini
Učenici 1. i 4. razreda OŠ Franice Dall era Vir, područne škole Du-
brave, posjetili su Franjevački muzej U kući oca mojega, Općinu 
Posušje i Radio Posušje. Dio je to praktične nastave s ciljem up-
oznavanja s radom javnih ustanova, poduzeća i institucija u ŽZH. 
U općinskoj vijećnici učenike i učiteljicu Mirjanu Đerek dočekala je 
Ivanka Arapović Galić, pomoćnica načelnika, koja je kroz izlaganje 
približila rad Općine, odnosno njenih službi. 

Sljedeća postaja posjeta bilo je Radio Posušje gdje su mali gosti 
imali prilike vidjeti kako se priprema program te što rade novinari 
i tehničari. Oni najodvažniji su se i sami okušali kao spikeri pred 
mikrofonom. U razgovoru s ravnateljicom Marijom Đerek dozna-
li su nešto više o radijskim emisijama, djelatnicima te o povijes-
ti ove medijske kuće koja ove godine bilježi 37 godina postojanja. 
Tijekom dana posjetili su još Gradsku knjižnicu fra Petar Bakula i 
dječji vrtić Bajka.

Atomsko postaje središte za mlade
U Općini Posušje potpisan je ugovor o korištenju prostora atom-
skog skloništa. Potpisivanju su nazočili načelnik Ante Begić, Pavo 
Lončar, ravnatelj JU Urbikom i Ivan Ramljak ispred udruge Apollo. 

Korisnici će putem projekta izvršiti potpuno renoviranje svih pros-
torija. Plan je da se u „atomskom“ napravi prostor koji će služiti pr-
venstveno mladima koji će već sada pohađaju nekoliko sekcija u 
organizaciji Apolla. 

Tonski studio s modernim uređajima za vježbu i snimanje demo 
snimaka te mali televizijski studio samo su neki od sadržaja koji će 
biti dostupni u ovom prostoru. Uz to bit će uređena multifunkcijska 
dvorana za organizaciju različitih događaja do 40-ljudi. 

Sve zajedno bit će uvezano i s Radio Posušjem, koji se nalazi u istoj 
zgradi, kako bi se značajniji događaji mogli i uživo prenositi. Ovime 
će navedeni prostor biti itekako od koristi, osim mladima, i za or-
ganizaciju kulturnih i drugih javnih događaja, kojih u doba prije 
korona krize u Posušju nije manjkalo. Također treba istaknuti kako 
će u slučaju potrebe prostor „atomskog“ bez obzira na preuređenje i 
dalje biti na raspolaganju Civilnoj zaštiti općine Posušje.

Tjedan Crvenog križa
Od 8. do 15. svibnja obilježen je Tjedan Crvenog križa. Tom prigodom, 
u prostorijama Crvenog križa općine Posušje, organiziran je sastanak 
na kojem je uz predsjednika Branka Leku i suradnike nazočio općins-
ki načelnik Ante Begić. Bila je to prilika predstaviti niz aktivnosti ove 
organizacije koja je u Posušju osnovana prije 70 godina. Kako je nave-
deno, tijekom 2020. zaprimljeno je i distribuirano donacija u vrijed-
nosti preko 60.000 KM. Stavljen je poseban naglasak na psihosocijalni 
aspekt koji je pružen sugrađanima u potrebi, a vezano uz darivanje 
krvi, kroz dostavu lijekova te pomoći onima koji su se nalazili u ša-
toru na granici zbog karantene. Poseban ponos je na akciji darivanja 
krvi. Prošle godine je prikupljeno rekordnih 278 u šest akcija. 

Zbog svog rada u doba pandemije dobitnici su Pismene pohvale 
civilne zaštite Županijskog stožera civilne zaštite Županije Zapad-

Atomsko - mjesto kulture i mladih

Mali gosti iz PŠ Dubrave

Načelnik u posjetu Crvenom križu Posušje

Naši srednjoškolci s najbržim solarnim automobilom

Posušje 365 dana
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nohercegovačke, a zbog dugogodišnjeg uzornog djelo-
vanja Zlatna plakete «Grb općine Posušje» koju dodjeljuje 
Općina Posušje. Povodom skorog jubileja, 70. godišnjice 
osnivanja i 30 godina obnoviteljskog rada Crvenog križa 
u Posušju najavljena je i monografija u kojoj će posebno 
biti istaknut rad u izazovnim vremenima. Kako je rečeno, 
u arhivi se nalazi bogati fond izvornih dokumenata i fo-
tografija, poglavito iz doba Domovinskog rata, koji će se 
iskoristiti pri njenoj izradi. Upućena i je zahvala Općini, 
svim javnim poduzećima i ustanovama, župnim uredi-
ma, udrugama na dosadašnjoj svesrdnoj pomoći u akci-
jama koje je organizirao Crveni križ.

Pred kraj sastanka predsjednik Leko je također naveo i 
izazove s kojima se ova organizacija susreće. Tako, prošle 
godine obuka za pružanje prve pomoći je bila umanjena za 
29 kandidata, što je uzrokovalo značajan pad prihoda. Ta-
kođer, Crveni križ Posušje djeluje kao podstanar u zgradi 
Boksita s neadekvatnim skladišnim prostorom po pitanju 
kapaciteta i pristupa. Stoga postoji potreba da se ovaj prob-
lem trajno riješi kako bi se moglo normalno funkcionirati.

Načelnik općine Posušje Ante Begić kazao je kako je Općina 
Posušje i do sada prepoznavala važnost ove organizacije te 
je u skladu svojim mogućnostima podupirala njen rad. Tako 
će biti i ubuduće. „Važnost i veličina Crvenog križa i ljudi vo-
lontera posebno se pokazala u doba pandemije. Na poseban 
način se to vidjelo pri darivanju krvi. Posušje je bila prva 
općina u BiH koja je organizirala darivanje krvi u jeku pan-
demije. Također tu ste bili kada je trebalo organizirati pomoć 
i za područja pogođenima katastrofalnim poplavama u BiH 
prije nekoliko godina i za potres na Banovini. Hvala vam na 
tome!“. Načelnik Begić je naglasio kako je suradnja Općine 
Posušje i Crvenog križa zajedno s Civilnom zaštitom općine 
i Županije bila na visokoj razini te očekuje da će se kao i nas-
taviti a sve u cilju pružanja brze i adekvatne pomoći potre-
bitima. Na kraju susreta, prije obilaska prostorija, načelnik 
Ante Begić potpisao je pristupnicu i time i formalno postao 
član Crvenog križa općine Posušje, a ravnatelj Leko mu je 
uručio prigodan dar – odoru crvenog križa.

Izvrsne vijesti s natjecanja u 
Sisku!
Srednja strukovna škola Posušje osvojila je prvo mjesto 
na natjecanju solarnih automobila s vremenom od nev-
jerojatnih 2.17 minuta. Drugo mjesto za njima je zaosta-
lo velikih 10 sekundi. Posušani već 4 godine sudjeluju 
na ovom poznatom natjecanju, a ove godine su “pomeli” 
konkurenciju. Ravnatelj Mario Knezović te cijela ekipa 
preponosni su na ovaj veliki uspjeh koji je pokazatelj 
iznimne kvalitete rada u Srednjoj strukovnoj školi Po-
sušje. U Sisku se svake godine održava natjecanje u izra-
di solarnih automobila gdje se okupi veliki broj škola iz 
Hrvatske i susjedstva. Automobile rade učenici i njihovi 
mentori, a uvjet je solarni pogon.

Upućujemo čestitke učenicima, profesorima, vodstvu 
škole i svima onima koji su sudjelovali u projektu grad-
nje posuškog solarnog automobila te izražavamo daljnju 

podršku našim obrazovnim institucijama u kreativnim 
projektima koji doprinose kvalitetnijoj izobrazbi učenika!

Iz Tehnološkog parka u Posušju 
izlaze prvi kvalificirani CNC 
operateri

1. srpnja u Tehnološkom parku Posušje dodijeljene Svje-
dodžbe o osposobljavanju za zanimanje CNC programer/
operater, u skladu s Rješenjem Ministarstva obrazovanja, 
znanosti, kulture i športa Županije Zapadnohercegovačke. 

Riječ je o završenom ciklusu obuke po prvom Javnom 
pozivu u Tehnološkom parku. Ukupno su bila  prijavljena 
32 polaznika, od kojih su 23 uspješno završila osposoblja-
vanje. Edukacija je trajala ukupno 150 sati, a polaznici su 
bili podijeljeni u 4 grupe.

O procesu osposobljavanja koordinator u Tehnološkom 
parku Stipe Bešlić je kazao „Mogu reći da je Obuka priv-
ukla mnoge mlade osobe koje su se prijavile na program 
osposobljavanja za CNC programera/operatera. Ovim 
putem želio bih čestitati svima koji su uspješno položi-
li obuke. Do sada su bila raspisana dva Javna poziva za 
obuke, te na jesen možemo očekivati novi Javni poziv za 
nove polaznike koji budu zainteresirani.“

Fondaciju tehnološki Park pokrenula je Općina Posušje, 
a samu izgradnju i opremanje su potpomogli partneri na 
projektu. Jedan od njih je i Razvojna agencija ŽZH. Stoga 
su simbolično svjedodžbe uručili načelnik općine Ante 
Begić i ravnatelj Agencije Radoslav Luburić.

Načelnik Begić izrazio je zadovoljstvo pokretanjem ovog 
projekta jer se njime doprinosi i razvoju lokalnog gospo-
darstva. „ Vizija pri izgradnji Logističkog centra, odnosno 
Tehnološkog parka, bila je uključiti se u kreiranje sadrža-
ja kojim će se pomoći jačanju lokalnog gospodarstva. I ova 
današnja prigoda je potvrda da smo na pravom putu. Mis-
lim da je sudjelovanje u procesu naobrazbe za zanimanja 
koje tržište rada traži ispravan put za osiguranje preduv-
jeta mladima da ostanu u Posušju. I na tome ćemo svaka-
ko nastaviti raditi. Koristim priliku zahvaliti se svim part-

Posušje 365 dana

Prva generacija CNC operatera iz Tehnološkog parka
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nerima koji su dijelili s nama viziju i doprinijeli izgradnji 
Tehnološkog parka sa svim modernim strojevima putem 
kojih se odvija obuka kadrova.“

Inače, Fondacija Tehnološki park Posušje opremljena je s 
CNC strojevima kroz projekt Compete Plamet. Projekt je 
financirala Europska unija kroz program Interreg IPA pre-
kogranične suradnje Hrvatske, BiH i Crne Gore 2014.-2020. 
Program su provodili JU Razvojna agencija ZHŽ-a, Općina 
Posušje i Razvojna agencija Šibensko-kninske županije.

Uz polaznike koji se obučavaju putem Javnih poziva, u sk-
lopu praktične nastave na CNC strojevima vrši se obuka i 
za učenike Srednje strukovne škole Posušje. 

Svečano obilježen Dan 
branitelja općine Posušje
30. svibnja dostojanstveno i svečano se obilježio Dan 
branitelja općine Posušje. Prigodan program započeo 
je u 15.30 sati polaganjem vijenca i paljenjem svijeća 
na Spomen obilježju Fenix 72 te svetom misom za sve 
nestale, poginule, umrle i žive branitelje u crkvi Bezgr-
ješnoga začeća BDM u Posušju koju je predmolio župnik 
fra Mladen Vukšić.

Potom, pred Spomen obilježjem na Trgu hrvatskih bran-
itelja, nakon intonacije himne hrvatskoga naroda u 
izvedbi klape Grga, zajednički vijenac su položili načel-
nik općine Posušje Ante Begić i predsjednik Općinskog 
vijeća Ivan Lončar, predsjednik Odbora za obilježavanje 
Dana branitelja Općine Posušje brigadir Jozo Miličević s 
koordinacijom udruga proisteklih u Domovinskom ratu 
Hrvatskog vijeća obrane Herceg-Bosne Posušje, pred-
stavnici Hrvatskog narodnog sabora Herceg-Bosne te 
predstavnici političkih stranaka i Oružanih snaga BiH. 
Nakon ovog čina i čitanja imena poginulih, nestalih i 
preminulih branitelja s područja općine Posušje, uslijedi-
la je molitva koju je izrekao fra Mladen Vukšić.

U nastavku ove svečanosti brigadir Jozo Miličević uz riječi 
dobrodošlice, uputio je čestitku Posušanima povodom 
Dana Branitelja ali i svom hrvatskom puku povodom 
Dana državnosti. Također čestitke je u kratkom govoru 
uputio i predsjednik Općinskog vijeća Ivan Lončar.

Tijekom službenog dijela programa nazočnima se obra-
tio i načelnik Ante Begić koji je ovom prigodom rekao:  
„S velikom zahvalnošću i dubokim poštovanjem ovdje se 
danas poklanjamo i odajemo počast svima onima koji su 
časno, u najtežim vremenima, branili i obranili hrvats-
ki narod od nametnute agresije. O srčanosti i volji naših 
Posušana da se organiziraju i sudjeluju u Domovinskom 
ratu dovoljno govori i ovaj 61 stijeg vojnih postrojbi. Na to 
možemo posebno biti ponosni. Uz trajno sjećanje na Do-
movinski rat, poginule i nestale branitelje, današnji dan 
je i podsjetnik kako je naša obveza skrbiti i o njihovim 
obiteljima, invalidima te o živim braniteljima. Svatko 
od njih je bio spreman dati život na oltar Domovine i to 
moramo pamtiti. Najmanje što možemo učiniti jeste or-
ganizirati ovakve događaje putem kojih će se novim 
naraštajima prenositi trajno sjećanje o žrtvi ali i pobjedi 
hrvatskog naroda u Domovinskom ratu.“

Ministar branitelja Županije Zapadnohercegovačke Mlad-
en Begić prisjetio se početka devedesetih i vremena kada 
je hrvatski narod organizirao obranu. „U to vrijeme ovaj 
ovdje narod krasilo je prvenstveno poštenje, ljubav, pov-
jerenje, osjećaj za drugoga i zajedništvo. S tim kapitalom 
uspjeli smo stvoriti Republiku Hrvatsku, obraniti hrvatski 
narod i stvoriti kakvu-takvu slobodu Hrvatima u BiH.“

Ove godine je zbog epidemioloških razloga izostalo 
masovnije druženje Posušana na Trgu hrvatskih branitel-
ja, no vjerujemo kako će se sljedeće godine ovaj događaj 
organizirati kako i priliči, uz sudjelovanje posuške mlado-
sti u mimohodu kroz glavne ulice te bodrenje žitelja Posuš-
ja što ovom događaju daje posebnu dimenziju.

Također treba reći kako su organizatori danas odali 
počast prigodnom molitvom i paljenjem svijeća prof. Anti 
Kovaču, dugogodišnjem predsjedniku Odbora za obilježa-
vanje Dana branitelja koji je nažalost nedavno preminuo.

Obljetnice
8. travnja 1992. osnovano je Hrvatsko vijeće obrane, a 
obljetnica utemeljenja prigodno obilježena i u Posušju. U 
10 sati pred Spomen obilježjem hrvatskim braniteljima, 
na Trgu hrvatskih branitelja, vijence su položili i svijeće 
zapalili Koordinacija udruga proisteklih iz Domovinskog 
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rata HVO Herceg Bosne Posušje i predstavnici općinske 
vlasti. 

Prigodom obilježavanja ove 29. obljetnice osnutka HVO-a 
u Posušju načelnik Ante Begić je rekao: "Danas smo se 
ovdje okupili kako bi na dostojanstven način, polaganjem 
vijenaca i paljenjem svijeća, prisjetili se naših poginulih, 
nestalih i umrlih pripadnika Hrvatskog vijeća obrane. To je 
najmanje što za njih možemo učiniti, jer oni su za svoj hr-
vatski narod dali najviše što su mogli dati, a to je svoj život."

18. studenog 1991., hrvatsko političko vodstvo u Bosni i 
Hercegovini osnovalo je Hrvatsku zajednicu Herceg-Bos-
nu. Herceg-Bosna radi obrane Bosne i Hercegovine orga-
nizira Hrvatsko vijeće obrane. Službeno je osnovano 8. 
travnja 1992. kao vrhovno tijelo obrane hrvatskog naro-
da u BiH. 
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Obilježena je 29. obljetnica sjećanja na žrtve Kupresa. 
Među brojnim izaslanstvima, polaganjem vijenaca i pal-
jenjem svijeća kod spomenika Vukovarcima, na Kupreš-
kom polju, na spomeniku poginulim braniteljima Kupre-
sa, te na središnjem spomeniku u gradu Kupresu, počast 
je odalo i zajedničko izaslanstvo Općine Posušje i Koordi-
nacije udruga proisteklih iz Domovinskog rata HVO HB 
Posušje. Također su sudjelovali i na svetoj misi u crkvi na 
Kupresu koja se služila za sve poginule, nestale i umrle 
branitelje u Domovinskom ratu.

Trećeg travnja 1992. počela je bitka za Kupres. Nakon 
sedam dana borbe i otpora Kupres pada i bio okupiran 
sve do provedbe operacije “Cincar” koja je trajala od 1. do 
3. studenog.

Za oslobađanje Kupreške visoravni poginulo je i nesta-
lo 160 branitelja. Od toga 14 stradalih (10 poginulih i 4 
nestala) je iz općine Posušje.

Njihova imena su (poginuli): Damir Martić, Nediljko 
Vranjković Zele, Mate Bašić, Petar Širić, Mate Bešlić (Ad-
ama), Tomislav Čamber, Jure Čutura, Vlado Bešlić, Željko 
Čutura i Branko Kovač; (nestali): Zvonimir Bašić, Mate 
Bešlić, Slobodan Bešlić (Ivana) i Robert Maras.
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Pod pokroviteljstvom Hrvatskog narodnog sabora Bosne 
i Hercegovine, a u organizaciji Grada Širokog Brijega ove 
godine se obilježava 30. obljetnica zaustavljanja tenkova 
agresorske JNA u Pologu koje se dogodilo 7. svibnja 1991. 
godine.

Tim povodom upriličen je cjelodnevni program obilježa-
vanja koji je započeo okupljanjem u 10 sati u Pologu te 
prigodnim govorima Anđelka Mikulića, predsjednika 
Skupštine općine Široki Brijeg 1991. godine i dr. Draga-
na Čovića, predsjednika Hrvatskog narodnog sabora BiH. 
Potom je uslijedilo polaganje vijenaca i paljenje svijeća 
uz molitvu na Trgu širokobrijeških žrtava. U 12 sati u 
crkvi Uznesenja Blažene Djevice Marije služena je misa 
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za poginule branitelje i stradalnike Domovinskog rata. 
Također na Pologu je upriličeno polaganje vijenaca i pal-
jenje svijeća pred Spomenikom žrtvama rata te služenje 
svete mise u crkvi rođenja Blažene Djevice Marije koju je 
predvodio mons. Petar Palić, biskup mostarsko-duvanjs-
ki i apostolski upravitelj Trebinjsko-mrkanske biskupije.

Programu obilježavanja 30. obljetnice zaustavljanja tenkova 
nazočilo je i izaslanstvo Općine Posušje predvođeno načelni-
kom Antom Begićem, zastupnikom u Domu naroda Parlam-
enta FBiH Damirom Jurišićem i predstavnicima Koordinaci-
je udruga proisteklih iz Domovinskog rata HVO HB. 

Podsjetimo, zaustavljanjem tenkova u Pologu 7. svibnja 
1991. godine postalo je jasno kako je JNA u funkciji ve-
likosrpskih nacionalnih interesa koja područje Bosne i 
Hercegovine planira iskoristiti kao prostor preko kojeg 
će se izvoditi borbene i logističke aktivnosti za vojnu ok-
upaciju Republike Hrvatske, ali i okupaciju prostora na 
kojima stoljećima žive Hrvati Bosne i Hercegovine.
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Povodom 76. godišnjica Bleiburške tragedije pred Spomen 
obilježjem hrvatskim braniteljima u Posušju zajednič-
ki vijenac su položili načelnik Ante Begić i predsjednik 
Općinskog vijeća Ivan Lončar, zajedno s predstavnicima 
Koordinacije udruga proisteklih iz Domovinskog rata 
HVO HB Posušje.

Jedna od najvećih tragedija hrvatskog naroda započela je 
15. svibnja 1945. godine na poljima kraj Bleiburga, mjes-
ta u austrijskoj pokrajini Koruškoj. Toga dana više od sto 
tisuća hrvatskih vojnika i civila, koji su povlačili pred 
partizanskom vojskom, pokušalo se predati britanskim 
snagama stacioniranim u samom Bleiburgu. Britanci 
su ih odbili i ostavili na milost i nemilost partizanima. 
Počeo je pokolj nakon kojeg je uslijedio Križni put preživ-
jelih koji je završio tek u kolovozu u Makedoniji.
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

10. lipnja 1993., u mjestu Podgradina pored Viteza, ubije-
no je osmero djece. Njih je usmrtila granata koja je došla s 
položaja koji je držala Armija RBiH. Djeca su poginula na 
igralištu, tijekom igre, a za ovu tragediju, koja se dogodila 
dok je trajalo primirje, nitko nije odgovarao. 

Taj dan su poginuli: Sanja Garić, (1975.), njen brat Mi-
lan Garić (1981.), Dragan Ramljak (1978.), Dražen Čečura 
(1978.), Boris Antičević (1983.), Sanja Križanović (1978.), 
Augustina Grebenar (1984.) i njen brat Velimir Grebenar 
(1981.)

Tim povodom je u gradskom parku u Posušju polože-
no osam bijelih ruža te zapaljeno osam svijeća u znak 
sjećanja na tragično prekinuto djetinjstvo ovih mladih 
Vitežana.
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

U  posuškom Gracu obilježena 29. obljetnica osnutka prve 
profesionalne postrojbe Pukovnije i 1. Gardijske brigade 
HVO-a Ante Bruno Bušić.

Obilježavanje je započelo služenjem svete mise u župnoj 
crkvi svetog Franje Asiškoga za sve poginule pripadnike 
ove postrojbe koju je predvodio župnik fra Valentin Vu-
koja. U svojoj propovjedi, naglasio je utjecaj naših misli 
na život. Kako misao bez Boga ne vodi ničemu. Tražio je 
da se založimo za opstanak i ostanak na svome. Da, una-
toč svim iskušenjima, ostanemo vjerni svome kraju, svo-
joj domovini, svojim običajima, tradiciji i vjeri. 

Nakon svete mise obilježavanje je nastavljeno kod 
spomenika poginulim "Bušićima". Intonirana je himna 
hrvatskoga naroda te održana minuta šutnje. 

Vijence pred Spomen obilježjem poginulim pripadnici-
ma položili su predstavnici Udruge Bušića s obiteljima 
poginulih i ratnim zapovjednicima, predstavnici bran-
iteljskih udruga HV-a i HVO-a, izaslanstvo Hrvatskog 
narodnog sabora BiH, izaslanstvo Republike Hrvatske, 
predstavnici Ministarstva hrvatskih branitelja RH te pri-
padnici Oružanih snaga BiH. Činu polaganja cvijeća i pal-
jenju svijeća pristupili su i ostali prijatelji postrojbe.

Uslijedila su prigodna obraćanja. Ispred organizatora 
nazočnima se obratio predsjednik Udruge pripadnika 
postrojbe Ante Bruno Bušić pukovnik Josip Duspara koji 
je pozdravio sve nazočne i uputio čestitke svim članovi-
ma postrojbe. "Svake godine prisjećamo se na ovaj dan go-
dina Domovinskog rata. Domoljublje, nesebična odanost, 
hrabrost, snaga i neizmjerna ljubav, vjera u Boga i bolju 
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budućnost, sve su to bili pokretači naših branitelja tih go-
dina. Oni su sebe dali za ovo što imamo danas. Bez njih, 
njihove borbe, ni nas ne bi bilo! Današnji skup dokaz je 
zajedništva i međusobnog poštovanja, zato neka ovo ok-
upljanje ostane naše trajno sjećanje na dane ponosa i 
slave ove elitne hrvatske postrojbe."-zaključio je pukovnik 
Duspara.

Nazočnima su se još obratili ministar hrvatskih bran-
itelja Domovinskog rata Zapadnohercegovačke županije 
Mladen Begić i državni tajnik u Ministarstvu hrvatskih 
branitelja RH Darko Nekić.

Ove godine, na zahtjev predsjedništva Udruge, po odlu-
ci bivše hrvatske predsjednice Kolinde Grabar Kitarović, 
Spomenicom Domovinskog rata za sudjelovanje u Do-
movinskom ratu, posmrtno je odlikovan Tomislav Pena-
va. Odlikovanje Republike Hrvatske primila je Ljubica 
Penava, majka odlikovanog.

Postrojba "Ante Bruno Bušić" bila je prva profesionalna 
postrojba HVO-a, koja je bila osnova 1. Gardijske brigade 
„Ante Bruno Bušić”. Riječ je o postrojbi koje je dala 106 
mladih života u Domovinskom ratu, a preko 500 pripad-
nika je ranjeno.

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Povodom proslave 150. obljetnice župe svetog Jure, u žup-
noj crkvi su predstavljene dvije prigodne monografije. Uz 
vjernike i Vira i općine Posušje, te goste svećenike, ovom 
događaju nazočio je i načelnik općine Ante Begić. 

Prva monografija naziva „Sto pedeset godina župe Vir kod 
Posušja“, koja govori o povijesti župe od njezina osnutka 
do danas, napisao je fra Robert Jolić. Drugu monografi-
ju napisao je nekadašnji virski župnik, don Ilija Drmić. 
Naziv monografije je „Ljetopis – pisan srcem. Župa Vir 50 
godina u crkvenom i društvenom mediju“. U ovoj mono-
grafiji su članci zadnjih 50 godina ove župe u crkvenom 
i društvenom tisku, od prvoga članka što ga je napisao 
don Tadija Pavlović 1971. i objavljen je u prvom broju 
tada novopokrenutoga lista Naša ognjišta, zatim raznih 
autora u drugim listovima, a pogotovo u listu Crkva na 
kamenu u kojem je djelovao i don Ilija dugi niz godina i 
pisao o ovoj župi.

Prije predstavljanja knjiga, u sklopu devetnica, upriliče-
no je sveto misno slavlje koje je predvodio mostarsko – 
duvanjski biskup u miru, monsinjor Ratko Perić.
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Kickboxing klub "Vitez Mile 
Bošnjak"
Marko Lebo je sudjelovao na prvenstvu Tajlandskog 
Boksa u Puli, a kao sudionik gala priredbe te u istoj bor-
bi pokazao izniman talent gdje je nagrađen aplauzom 
svih nazočnih. Na EK gdje je nastupilo oko 1600 natje-
catelja u Karlovcu Marko je također osvojio brončanu 
medalju u LK disciplini.

Na OP Ilidža open Ivan Miloš je osvojio zlatnu medalju, a 
Luka Bakula srebrenu u disciplini LK kao stariji kadeti. 
Klub je također sudjelovao na sudačkom i trenerskom 
seminaru gdje su Mate Bošnjak i Silvio Budimir dobili 
trenerske licence C klase, a isti su i licencirani suci KBS BiH. 

Miljenko Kutleša bio je sudionik svi tih događanja a bio 
je i jedan od predavača sudačkog seminara HSTB u Puli. 
Ukoliko mogućnosti dozvole, iz Kluba se nadaju da će 
ove godine moći organizirati 20. po redu memorijalni 
turnir "Vitez Mile Bošnjak“.

Karate klub Posušje
Unatoč pandemiji KK POSUŠJE je vodio treninge. Ove 
godine nastupili su na 4.turnira i ostvarili zapažen re-
zultat te sveukupno osvojili 22 medalje.

Nastupili su na:
Prvom kolu DKL RH u Čitluku:

• Lea Rezo 1.mjesto
• Andrej Grubišić 2.mjesto
• Ivana Čamber 3.mjesto
• Lana Grubišić 3.mjesto
• Sara Bešlić 3.mjesto
• Mario Kovač 3.mjesto
• Milan Kevilj 3.mjesto

ILIDŽA OPEN 2021:
• Ivana Čamber 1.mjesto

3.KOLO LIGE U ŠIROKOM:
• Ivana Čamber 2.mjesto x2
• Miro Bešlić 2.mjesto
• Lea Rezo 2.mjesto
• Kristina Galić 3.mjesto
• Iva Čamber 3.mjesto

• Sara Bešlić 3.mjesto
• Andrej Grubišić 3.mjesto
• Lana Grubišić 3.mjesto

23.BUGOJNO OPEN:
• Kristina Galić 3.mjesto
• Ivana Čamber 3.mjesto
• Iva Čamber 3.mjesto
• Miro Bešlić 3.mjesto
• Andrej Grubišić 3.mjesto

Uz to Ivana Galić nastupila je na PR.HR, no nažalost bez 
uspjeha jer je zadobila tešku povredu noge tijekom bor-
be. Također KK POSUŠJE zadobio prvog majstora karate 
zvanja crni pojas 1. dan Ivanu Galić. Održano je redovno 
polaganje gdje je Ivana Čamber položila smeđi pojas, Iva 
Čamber, Sara Čamber, Lana Grubišić, Andrej Grubišić, 
Kata Rezo su položili za zeleni pojas, Ivana Bešlić, Kris-
tina Galić, Ivan Leko za narančasti pojas, Marija i Petra 
Jukić za žuti pojas

Taekwondo klub Posušje
U 2020. godini u klubu je treniralo od 110 do 130 čla-
nova, u klub se upisalo 55 novih članova. Članovi kluba 
su u 2020. četiri puta nastupali na turnirima: međun-
arodno natjecanje „Dalmacija kup“ u Splitu, Prvenstvu 
Federacije BiH i Prvenstvu BiH u Zenici, te kao članovi 
seniorske reprezentacije BiH na Europskom seniorskom 
prvenstvu u Sarajevu.

Osvojeno je ukupno 27 medalja, od toga 12 zlatnih, 9 sre-
brnih i 6 brončanih. Naši natjecatelji proglašavani su 3 
puta najboljima na turnirima a klub je osvojio 6 pehara 
za ekipne uspjehe. 

Klub je u 2020. godini dobio 3 prvaka Federacije i 2 prva-
ka države. Seniori su bili ekipno drugi u Državi i treći u 
Federaciji, a kadetkinje prve u Federaciji.

U klubu je održano 6 polaganja za viša učenička zvanja 
gdje je za viša zvanja položilo 135 članova kluba. 

Općina Posušje je proglasila Saru Grubišić za najus-
pješniju juniorku Općine za 2020. godinu a Anteu Kralje-
vić za najuspješniju kadetkinju Općine. Osim njih dvije 
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za titulu najboljih u Općini Posušje ispred našeg kluba 
prijavljeni su bili Karlo Galić za seniora, Sara Grubišić 
za seniorku, Ilija Jukić za juniora te Šimun Topić za ka-
deta. Klub je potpisao sa Općinom Posušje ugovor o zak-
upu prostorija (260 m2) na 1. katu tribine te krenuo sa 
adaptacijom i proširenjem kapaciteta da bi stvorio još 
bolje uvjete za treninge, te je uz pomoć roditelja, pri-
jatelja kluba i sponzora započela adaptacija istih.

Klub je bio partner Crvenom križu Posušje u organizaci-
ji jako uspješne akcije dobrovoljnog darivanja krvi u 
Posušju.

U 2021. godini Klub je redovno održavao treninge u Tae-
kwondo domu „Poskok“ i broj članova se zadržao ali zbog 
novonastale situacije broj natjecanja se smanjio u odnosu 
na ranije godine. Do kraja mjeseca lipnja članovi kluba 
nastupili su samo na 2 natjecanja. Na Međunarodnom 
taekwondo natjecanju „Kup ambasadora Republike Kore-
je“ u Prijedoru nastupio je 21 član a osvojeno je 20 medal-
ja od čega 9 zlatnih, 8 srebrnih i 3 brončane. Ilija Jukić 
proglašen je najboljim juniorom a Klub je zauzeo ekipno 
3 mjesto u ukupnom poretku. Na Državnom prvenstvu u 
Zvorniku nastupilo je 20 članova kluba a osvojeno je 11 
medalja od čega 5 zlatnih, 2 srebrne i 4 brončane. Mlađi 
kadeti su postali ekipni prvaci države a Klub je zauzeo ek-
ipno 5 mjesto od 43 kluba koji su nastupili na Prvenstvu. 

Tijekom 2021. godine u klubu su se održala 3 polaganja 
za više učeničke pojaseve a Luka Landeka je na polag-

anju crnih pojaseva u Livnu obogatio klub još jednim 
crnim pojasom 1 DAN. 

Hrvatski cheerleading klub 
Posušje 
Sudjelovalo je turniru u Vitezu gdje je u konkurenciji 
bilo preko 1200 natjecatelja te je ostvario zapažene re-
zultate:

1. mjesto Anja Begić,  Dijana Biško u disciplini  
pompone duo
2. mjesto Mini kadeti mix age
5. mjesto kadeti MTV

Sudjelovali su i u kampanji protiv nasilja, koja se orga-
nizirala u cijeloj BiH pod sloganom "Nasilju kaži ne". U 
novoj sezoni očekujemo vise natjecanja i pobjeda.

Kuglački klub Posušje
Kuglački klub Posušje ove godine kao i prošle bilježi 
vrhunske rezultate na nivou države.

U Premier ligi BiH nastupa 12 klubova gdje Posušje već 
2 godine vlada ovim sportom, a naročito ove godine gdje 
su osvojili sve što se osvojiti moglo: Prvaci BiH Premijer 
lige, osvojeno Kup natjecanje u Banja Luci, osvojeno po-
jedinačno Prvenstvo BiH, a kapetan Ivan Iko Petric već 
dvije godine je prvak države. KK Posušje je kao prvak 
osigurao natjecanje u Ligi Prvaka koje se ove godine 
održava u Otočcu u Republici Hrvatskoj.
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HŠK Posušje 
Sezona na izmaku donijela je mnogo uzbuđenja i prom-
jena. Nova sezona donijela je nove izazove i promjene u 
klubu s Mokrog Doca. Pandemija korona virus 2020. zaus-
tavila je nogometna natjecanja i život u svijetu. U tim tre-
nutcima nogometni klub iz Posušja na čelu s predsjedni-
kom i upravom u tišini spremali su iskorak. 

Pandemija je zahvatila sve, a u tom trenutku klub se 
nalazio na prvoj poziciji i dobio je sve potrebne dozvole 
i licence za promociju u Prvu lige FBiH. Bilo je to veliko 
iznenađenje za sve ljubitelje sporta u Posušju. Pandemija 
se nastavila i klub s Mokrog Doca podizao se kao Fenix. 

Trenutno klub i njegovi navijači proživljavaju najljepše 
dane u povijesti kluba i grada. HŠK Posušje nakon dugih 
dvanaest godina izbivanja iz najelitnijeg nogometnog 
natjecanja u BiH, ponovno je dio elite - m:tel Premijer 
lige BiH. Grad i navijači ponovno će uživati u najboljim 
nogometnim potezima u zemlji. 

Škola nogometa nakon ulaska u m:tel Premijer ligu 
doživjela je veliku ekspanziju i broj djece svakim danom 
je rastao i doživio rekordan broj članova, više od 300 
djece svih uzrasta trči „zelenim draguljem“ u sred gra-
da. Od ove natjecateljske godine i članovi škole (pioniri i 
kadeti) biti će dio Premijer lige i natjecat će se sa svojim 
vršnjacima s područja cijele BiH. 

U sezoni iza nas izabranici Ivana Oreča, uzrast počet-
nika osvojili su prvo mjesto u svojoj kategoriji i sud-
jelovali na završnom turniru u Sarajevu, gdje su se nat-
jecali s ostalih deset pobjednika svojih liga. Plavo-bijeli 
s Mokrog Doca osvojili su četvrto mjesto i još jednom 
pokazali kako se ozbiljno radi na Mokrom Docu. Bit će 
zaista  uzbudljiva sezona pred nama. 

Košarkaški klub Posušje
U četvrtoj utakmici finalne serije doigravanja za prvaka 
lige Košarkaškog saveza Herceg-Bosne KK Posušje pobi-
jedio je HKK Grude u gostima rezultatom 80:69 (19:22, 
26:12, 17:17, 18:18) te tako s ukupnih 3:1 u pobjedama 
osvojio naslov prvaka Herceg-Bosne. Posušje je ovime 
izborilo plasman u Košarkaško prvenstvo BiH koje će od 
sljedeće sezone imati čak 16 klubova. 

Golf klub Posušje
Posušje, odnosno golf teren Topala je po prvi put u po-
vijesti bio domaćini završnice klupske lige BiH. Pot-
puno opravdano i zasluženo domaćini iz Golf kluba 
Posušje su postali po peti put prvaci BiH, sa čak 56 uda-
raca prednosti ispred ekipe Sarajeva.
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Posuško lito započelo je obilježavanjem Dana branitelja  30. svib-
nja 2021 i ove godine donosi preko 40 različitih događaja. U nas-
tavku donosimo kratak presjek već održanih do zaključenja ove 
publikacije.
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Predstavljanje je knjiga Radice Leko „Vako, tako ili nako“. Kroz ovo 
djelo autorica donosi priče svima onima koji su ih spremni prih-
vatiti kao dio opće narodne mudrosti ili barem kao dijelove narod-
noga života. Priče su ispričane na jednostavan način, neopterećene 
prosudbama i analizama, ali bogate dijalozima i monolozima te 
karakterizacijom likova. O knjizi su govorili prof. Ivana Banožić 
Skoko, prof. Marko Pašalić i autorica prof. Radica Leko. Gost pro-
grama bila je Miljenka Koštro, a voditeljica Silvija Karamatić. Ovo 
predstavljanje je obogatio dječji zbor Crvčak HKD-a Napredak iz 
Posušja s glasovirskom pratnjom prof. Ljube Begića.
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Održana je Dječja smotra folklora „Na Petrovu ognjištu“, organi-
zirana u kinodvorani u Posušju u sklopu manifestacije Posuško lito. 
Uz 3 grupe podmlatka HKUD-a Fra Petar Bakula nastupilo je HKUD 
sv. Ante Cim, HKUD Gromiljak Kiseljak kao i braća Kovač- Strukić.
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Na Godišnjem koncerte Osnovne glazbene škole Posušje posje-
titelji su imali su priliku poslušati izvedbe 20 učenika koji su iz-
vodili klasična djela na glasoviru, harmonici, flauti i akustičnoj 
gitari. Ugodnu glazbenu večer zaključio je zbor OGŠP izvedbom 
pjesme To je tvoja zemlja, u glasovirskoj pratnji Vanje Jurejević 
te pod vodstvom Josipe Palac. Također, u sklopu Posuškog lita, 
održan je i Klavirski recital. Publika je u predivnom ambijen-
tu Trga hrvatskih branitelja mogla čuti izvedbe 7 učenika ove 
škole. Izvodili su klasični repertoar Bacha, Chopina, Debussyja, 
Žilinskog i Duvernoya. Po završetku glazbenih točaka ravnatelj 
škole Ljubo Begić uručio im je diplome.
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Najbolji harmonikaši ovih prostora, HKUD Dinare iz Livna, pre-
ko sat vremena izvodili su 12 glazbenih tema, od klasike i W.A. 
Mozarta preko filmske glazbe E. Morriconea do pop rock klasika 
poput Tine Turner i D. Purplea.
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

U organizaciji Gradske knjižnice fra Petar Bakula Posušje, a u 
sklopu manifestacije Posuško lito u prostorijama knjižnice fra 
Petar Bakula odražana je tradicionalna kulturna manifestacija 
Susreti i zapisi na kamenu. Svoje stihove kao i hercegovačkih 
pjesnika govorili su fra Vlado Lončar, Vesna Ujević, Željko Barišić, 
prof. Radica Leko, prof. Blanka Kraljević, prof Ante Jukić, prof. 
Emil Raspudić, Miljenka Koštro, Nevenka Rezo, Zvonimir Mikulić, 
Ivan Bitanga Šujan, Karlo Vukoja, Jerko Mandurić i Ljubo Kovač.
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Održana je promocija zbirke pjesama "Domoljubni zapisi iz bran-
iteljskog pera", autorice Dubravke Vukoja, u organizaciji HKD-a 
Napredak podružnica Posušje, a u sklopu manifestacije Posuško 
lito 2021. Ovo književno djelo sadrži 100 pjesama preko kojih 31 
autor progovara o istinitim i bolnim osjećajima s kojima i dan-
as žive naši branitelji, majke i supruge poginulih vojnika. Zbirku 
su predstavili književnica Miljenka Koštro, Željko Vukoja i sama 
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autorica. Gošća predstavljanja bila je književnica Anita 
Martinac, a u glazbenom dijelu nastupila je Jelena Čam-
ber i Dječji zbor Cvrčak.
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Nakon gostovanja u 18 gradova, i publika u Posušju, u sk-
lopu Posuškog lita 2021., imala prilike vidjeti predstavu 
Identitluk. Kroz ovaj kazališni komad su se isprepletale 
situacije, likovi i atmosfera koja objedinjuje mentalitete 
našeg podneblja u svoj njihovoj apsurdnosti i nedorečeno-
sti. Predstava komunicira s publikom na jednom ljudskom 
nivou i hrabro se igra s tenzijom koja je nedvojbeno prisut-
na u BiH. Po njenom završetku, glumci su ispraćeni dužim 
ovacijama, i sudeći prema tome, ali i reakcijama tijekom iz-
vođenja predstave, ona je u potpunosti ispunila očekivanja 
publike. Inače, predstava Identitluk osvojila čak 15 nagra-
da i priznanja u različitim kategorijama što daje naznake 
kako će ovaj komad još dugo živjeti i biti izvođen.
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Ove godine održano je ponovno i Kino pod zvijezdama. 
Mnoštvo publike u Posušju i Rakitnu privukli su hit 
naslovi koji su se prikazivali na velikom platnu.
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Još jedan glazbeni događaj, Gitaro moja, u organizaci-
ji OGŠ Posušje i Posuškog lita, priređen je na kamenom 
platou ispred kinodvorane u Posušju. 6 učenika Os-
novne glazbene škole Posušje, Borna Marić, Luka Brkan, 
Luka Žulj, Sanja Đerek, Ana Mitar i Josip Polić, izvodili su 
klasična glazbena djela na akustičnoj gitari.
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

U kinodvorani u Posušju održano je predstavljanje knjige 
Mladić okrenut suncu - biografija Milana-Mije Đereka. 
Predstavljači su bili don Ilija Drmić, prof. Lidija Vladić i 
Ivan Polić, predsjednik Virske udruge mladih. U glazben-
om dijelu predstavljanja sudjelovala je klapa Zvizdan.  
Jedan od organizatora i predstavljača Ivan Polić je ovom 
prigodom rekao: Knjiga je nastala kao uspomena na 
pokojnog prijatelja koji je sebe neizmjerno davao za 
našu zajednicu i za sve nas. Ujedinio je ljude u Viru i zato 
smo se odlučili za ovaj projekt. Ova knjiga može potak-
nuti sve one mlade, koji trebaju dati više opraštanja, 
vjere i ljubavi danas da ne bi bilo kasno sutra.
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Nezapamćena tragedija 
ugasila 8 mladih života

U tragičnom događaju koji se dogodio u 
novogodišnjoj noći u Tribistovu, od posljedica 
trovanja ugljičnim monoksidom preminulo je 

osmero mladih: Ivan Miličević, Stipe Romić, Mirela 
Rezo, Žana Pavković, Mia Soldo, Stipe Pavković, 

Marija Pavković te Stjepan Jukić. Tisuće ljudi 
sudjelovale su na posljednjem ispraćaju stradalih 

u Rakitnu i Posušju. Dirljiv govor na ispraćaju 
održao je mostarsko-duvanjski biskup Petar Palić: 

 „Svi mi, danas ovdje okupljeni, osjećamo svoju 
nemoć, pokušavamo pronaći riječi koje su sposobne 

izreći bol. I ostajemo nijemi. Trudimo se ponuditi 
utjehu roditeljima ovih mladih ljudi i ništa nam  

ne izlazi s usana. Geste suosjećanja djeluju prazno. 
Ova patnja je jednostavno prevelika, preteška  

za obitelji, previše za roditelje.“ 

Izraze sućuti obiteljima uputili su i mnogobrojni 
dužnosnici iz BiH i susjednih zemalja, a uz 

proglašenu trodnevnu žalost u općini i županiji, 
Dan žalosti proglasili su i FBiH, BiH te 

Republika Hrvatska.

Stjepan Jukić

Ivan Miličević

Marija Pavković

Mirela Rezo

Mia Soldo

Žana Pavković

Stipe Pavković

Stipe Romić
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